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u re d n ik : G e rh a rd  Jože. U red n i
štvo  in  u p ra v a : S tek la rn a  
H ras tn ik . Iz h a ja  v sakega 5 v 
m esecu. N aslov : »Steklar« g la 
silo  k o le k tiv a  S tek la rn e  H ra s t
n ik , te l. 814-622 — in te rn o  63. 
T isk  in  k liše ji AERO kem ična 
in  g ra fičn a  in d u s tr ija . P o  m n e
n ju  R e p u b lišk eg a  se k re ta r ia ta  
za in fo rm a c ije  L ju b lja n a , je  
časopis o p ro ščen  d av k a  od p ro 
m e ta  p ro izvodov  (St. 421-1/72 z 
d n e  11. 3. 1974).

PRVI ZBOR REVIRSKIH AKTIVISTOV V HRASTNIKU
V nedeljo, 1. septem bra je  bila 

v  H rastn iku  m nožična politična 
m anifestacija prvi zbor aktivistov 
OF rev irjev  in  okolice. Na rudni
škem  stadionu se je dopoldne 
zbralo približno 7000 ljud i — ak
tivistov OF in borcev NOV, pred
stavnikov družbenopolitičnih or
ganizacij, m ladine in občanov Za
gorja, Trbovelj, H rastn ika in  La
škega. Med njim i je  bil sek re tar 
Izvršnega kom iteja predsedstva 
CK ZK J S tane Dolanc, predsed
n ik  predsedstva SRS Sergej K ra i
gher, člana sveta federacije L idija 
Sentjurc in  M iha M arinko, repu
bliški sek re tar za no tran je  zadeve 
M arjan  Orožen, član predsedstva 
SRS Janez V ipotnik in  drugi. 
Slavnostni govornik pa je  bil 
predsednik republiškega odbora 
ZZB NOV Slovenije Janko  Ru
dolf.

Na predvečer tega velikega to
variškega srečan ja in  zborovanja 
pa je  zasavska m ladina postavila 
velik  m ladinski tabor v »Dolin
ci« nad stadionom . M ladini je  ob 
vfelikem tabornem  ognju pripove
doval partizanske doživljaje Maks 
Jakop ič-Ju r. Prisostvovali pa so 
tudi nekateri visoki predstavniki 
občinskih družbenopolitičnih or
ganizacij dn skupnosti. P red  tem, 
v  soboto dopoldne pa so m ladin
ske pohodne enote iz revirskih 
občin obiskale tud i več zasavskih 
spom inskih obeležij.

V ran ih  nedeljskih ju tra n jih  u- 
rah  pa je velik del hrastničanov 
prebudilo silovito stre ljan je , po
kan je  bomb in  reg ljan je  m itra 
ljezov. Okoli 300 pripadnikov re 
v irsk ih  te rito ria ln ih  enot je  iz
vedlo im proviziran napad  na 
H rastnik. Poglaviten nam en teh 
vojaških  vaj je  bil predvsem  m er
jen je  enot za izvedbo d iverzan t
skih akcij na okupiranem  ozem
lju. Celotne vaje  so popolnoma u- 
spele in  s tem  dokazale, da smo 
v  vsakem  tren u tk u  p riprav ljen i 
b ran iti in tudi ub ran iti nedotak
ljivost naše socialistične domovi
ne te r  vzporedno s tem  tudi sa
m oupravno socialistično ureditev.

V uvodnem  delu zborovanja se 
je  pričela že veliko pred  9. uro 
z ju tra j pred  cen traln im  spom eni
kom zbirati m nožica ljudi. S ledil 
je  k ra tek  ku ltu rn i program , ki so 
ga izvajale godbe na p ihala in 
člani ku ltu rne skupine m ladinske 
delovne brigade KZO. Po konča
ni kom em oraciji pa so v  dolgi, 
skoraj nedogledni, a dobro orga
nizirani povorki od spom enika pa 
do rudniškega stadiona, poleg ak 
tivistov in  borcev NOV sodelovali 
še pripadniki rev irskih  te rito ria l
n ih  enot, m ladinske pohodne eno
te. brigadirji, člani telesno ku l
tu rn ih  organizacij, d ruštev  in 
sekcij, taborniki, pionirji, rev ir

ske godbe, gasilci in  precejšnje šte
v ilo  drugih.

Potem , ko so ob sprem ljavi 
godb n a  pihala, pevci iz Zagorja, 
Trbovelj, H rastn ika in  Laškega 
zapeh internacionalo, so kom an
d irji čet, sestavljenih iz še žive
čih aktivistov OF in  borci NOV 
predali rapo rt tov. Alojzu Ribiču, 
predsedniku revirskega odbora 
ak tiv istov  OF in borcev NOV, v 
im enu organizatorja svečano otvo
rili prvi slavnostni zbor.

Vsem udeležencem  zborovanja, 
zbranim  na okusno okrašenem  
stadionu je govoril predsednik 
republiškega odbora ZZB NOV 
Slovenije Janko Rudolf:

»Zbor aktivistov OF in borcev 
partizanov iz naših črnih  rev irjev  
naj vsaj v  najbolj skrom nih obli
kah pokaže vso veličino in pomen 
večdesetletne revolucionarne bor
be delavskega razreda in  n je 
gove p artije  do današn jega dne, 
ko se ponovno nahajam o v izred
no pom em bnem  prelom nem  ob
dobju  nadaljevanja revolucije. 
P rav  letošnje leto je  izredno po
m em bno za naš prihodnji razvoj. 
Načela sam oupravnega socializ
ma, ki so dobila plebiscitarno po
trd itev  n a  kongresu ZK J in  Slo
venije, v novi zvezni in  republi
ški ustavi in  v drugih dokum entih, 
so usodno pom em bna za današnji 
in  ju trišn ji' dan,« je uvodom a 
poudaril tov. Janko Rudolf.

»Nobenega dvom a ni, d a  v 
sedanjem  obdobju pred  nam i na
loge, ki zahtevajo m obilizacijo 
vseh progresivnih socialističnih 
sil, vseh družbenopolitičnih orga
nizacij, predvsem  pa komunistov, 
je  samo tako mogoče izpeljati za
stav ljene naloge do k raja . Po ne
m ajhnih  težavah preteklega časa, 
ki je  b il obrem enjen z različ- 
nejšim i stranskim i potmi, ko so 
kriv i preroki poskušali usm eriti 
naš razvoj proč od socializma, je 
p rav  akcija Zveze kom unistov in  
tovariša T ita navdala delovne 
ljudi z zaupanjem , k i je  že bilo 
m arsik je močno om ajano. To še 
zlasti velja  za bivše borce in  ak 
tiviste, ki so se upravičeno čutili 
odrinjene. Danes je  to  za nami. 
P riča  smo novega poleta, nove e- 
notnosti delavskih množic.«

V svojem  nadaljn jem  govoru je 
tovariš Janko  Rudolf precej na
zorno opisal p rip rave na revoluci
jo v zasavskih rev irjih  z okolico 
te r  prve boje revolucionarjev z o- 
kupatorjem . Med drugim i je de
ja l: »Poglejmo, kakšen delež je 
dala v  tem  boju KPS na tem  pod
ročju, od skupno 278 kom unistov 
in  skojevcev, ki so v  rev irjih  or
ganizirano delovali še pred  pri
hodom okupatorja, jih  je  v  boju 
s fašisti padlo 142 ali več kot po
lovica in  to še v letih  1941—1943.

V tem  boju je  organizirano de
lovala nad ena če trtina  vsega pre
bivalstva, to pa pomeni, d a  je m a

lokateri predel naše domovine ta 
ko množično in  aktivno sodeloval 
v osvobodilnem gibanju. Podčrta
ti m oram  dejstvo, da k ljub  straš
nem u te ro rju  nikoli ni bila pre
k in jena kontinu iteta revolucio
narnega delavskega in osvobodil
nega gibanja v  rev irjih . To nam  
dokazuje, da ni mogoče prem aga
ti delovnega ljudstva, ki se zave
d a  ciljev revolucije in  osvobodil
ne borbe, kakor tudi ne naroda, 
ki se bori za svojo osvoboditev. 
A ktivisti OF so bili globoko zasi
dran i m ed svojim  ljudstvom , bili 
so požrtvovalni in so znali uspeš
no kljubovati vsem  naporom  oku
pato rja  in  njegovih dom ačih po
magačev.«

Na k ra ju  svojega govora je  
predsednik republiškega, odbora 
ZZB NOV opozoril, d a  m oram o 
biti tud i danes, 30 let po osvobo
ditvi, nenehno pripravljeni, d a  o- 
čuvamo neodvisnost naše sam o
upravne socialistične skupnosti.

Po ku ltu rnem  program u, v  ka
terem  so poleg recitatorjev  sode
lovali še vsi pevski zbori rev ir
skega obm očja te r  godbe na piha
la, so nekdanji borci in  aktivisti 
podali pozdravno pismo tovarišu  
TITU.

Nato pa je  sledilo tovariško sre
čanje ob p rije tn ih  zvokih ansam 
b la Jožeta Rusa, ki se je  zavleklo 
do noči.

ZV

Začetek proslave prvega zbora rev irskih  aktivistov in  borcev OF za območje bivšega okrožja revirjev, ki
je  zajem al tudi del Laškega



Iz dela izvršnega sveta skupščine občine Hrastnik
A. Program izvršnega sveta za 

delno om ilitev posledic zadnjih 
podražitev prehrambenih proizvo
dov

Da bi se delno omililo posledice 
zadnjih  podražitev nekaterim  os
novnim  živilskim  proizvodom, je  
izvršni svet Skupščine občine 
H rastn ik  na zadnji seji v  avgustu 
1974 sprejel program  za om ilitev 
posledic podražitev.

Program  vsebuje naslednje važ
nejše določbe:

— s 1. 8. 1974 se povečajo vse 
družbene denarne pomoči v obči
ni H rastn ik  (socialne podpore in  
priznavalnine) od 20 do 30% ;

— izvršni svet priporoča sam o
upravnim  organom  v tem eljn i iz
obraževalni skupnosti in tem eljni 
skupnosti otroškega varstva, da do 
31. 12. 1974 ne bi povišali prispev
kov staršev  k  stroškom  prehrane 
in  b ivan ja v  šoli ozirom a vzgojno- 
varstvenem  zavodu. Razliko do 
novih cen naj bi se krilo  znotraj 
finančnih načrtov, v kolikor pa ta  
sredstva ne bi zadoščala, pa naj 
se za te  nam ene določi del sred 
stev  iz sprem enjene stopnje p ri
spevka iz bruto osebnih dohodkov.

Za leto 1975 pa naj se p ripravi 
podrobnejši predlog.

— Vsem delovnim organizaci
jam  in drugim  organizacijam , ki 
izplačujejo štipendije, se priporo
ča. da povišajo štipendije od 1. 8. 
1974 dalje  za 20%.

Izvršni svet meni, da so zgoraj 
navedeni ukrepi nujno potrebni, 
saj so prizadeti občani, ki im ajo 
m inim alne dohodke za preživ lja
nje.

S sprejetim i ukrepi bodo sezna
njeni tudi delegati vseh zborov 
občinske skupščine na zasedanju 
v  septem bru 1974.

B. Negospodarske investicije
Izvršni svet je  na zadnji seji 

razprav lja l tudi o izpolnjevanju 
nalog, ki izhajajo iz program a ob
činske skupščine za naslednje ob
dobje na področju negospodarskih 
investicij, in sicer:

-— o gradnji m ostu čez Savo v 
H rastn iku  ;

— o pričetku gradnje zaprtega 
kopališča;

— in o gradnji poslovno-stano- 
vanjskega objekta.

Im enovana je  bila posebna de
lovna skupina članov izvršnega 
sveta in  p redstavnika občinske 
skupščine, ki bo v  bodoče stalno 
skrbela za realizacijo sprejetega 
programa.

Trenutno pa je  bilo ugotovlje
no, da dela pri gradnji m ostu čez 
Savo potekajo v redu  in  vodijo se 
razgovori s soinvestitorji, te r  mož
nim i izvajalci del za pričetek 
gradnje poslovno-stanovanjskega 
objekta in zaprtega kopališča še 
v  letu 1974. V ta  nam en se vodijo 
razgovori s posameznimi republi
škim i interesnim i skupnostm i in  
drugim i za na je tje  ustreznih  k re
ditov, predvsem  za gradnjo  kopa
lišča, ker so zagotovljena sredstva 
iz sam oprispevka in  prispevka 
delovnih organizacij kot v ir  za 
v račan je  najetega posojila.

C. Ustanavljanje novih samo
upravnih interesnih skupnosti v 
občini Hrastnik

Poleg že obstoječih in teresn ih  
skupnosti v  občini (tem eljna iz
obraževalna skupnost, tem eljna 
k u ltu rn a  skupnost, tem eljna  teles- 
no -ku ltu rna  skupnost, tem eljna

skupnost otroškega varstva, stano
vanjska sam oupravna skupnost 
te r tem eljna zem ljiško-km etijska 
skupnost) im a izvršni svet v na
črtu, da do konca leta 1974 p ri
pravi vse potrebno za ustanovitev 
novih občinskih sam oupravnih in 
teresnih skupnosti, in  sicer:

— na področju požarnega var
stva,

— socialnega skrbstva,
— kom unalne dejavnosti in
— skupnost k rajevnih  skupno

sti (kot prvo v  Sloveniji).
Na predlog izvršnega sveta je 

sku p šč in a . občine že im enovala 
iniciativne odbore za pripravo 
ustanovitve skupnosti krajevnih  
skupnosti in skupnosti požarnega 
varstva, za področje socialnega 
skrbstva je  predlog za ustanovi
tev tega odbora že p rip rav ljen  za 
odločitev na občinski, skupščin)!, 
m edtem  ko so predlogi za ustano
vitev ostalih dveh skupnosti še v 
postopku predpriprav.

D. Zbiranje pomoči za oškodovan
ce po potresu na Kozjanskem
Izvršni svet je  na predzadnji seji 
im enoval koordinacijski odbor za 
organizacijo In zbiranje pomoči 
oškodovancem po potresu na Koz
janskem . A kcija v H rastn iku  dob
ro poteka, saj so se v njo vključili 
vsi zaposleni, obrtniki in  upoko
jenci, m edtem  ko je  akcija za zbi
ran je  prispevka s strani km etov 
še v teku.

Po program u naj bi se v  naši 
občini zbralo te pomoči v  višini 
nekaj nad 700.000 din. Do 27. av
gusta 1974 je bil ta  znesek skoraj 
dosežen in ni bojazni, da H rastn ik  
ne bi izpolnil svojega dolga do 
Kozjanskega.

E. Priprava poročil o izpolnje
vanju programov samoupravnih 
interesnih skupnosti in krajevnih 
skupnosti v občini Hrastnik za le 
to 1974 in priprava predlogov pro
gramov za leto 1975

Izvršni svet je sprejel sklep, da

se v mesecu septem bru 1974 skli
če posvet s predstavniki sam oup
ravnih  in teresn ih  skupnosti in  
predsedniki k rajevnih  skupnosti, 
na katerem  bi se dogovorili o p ri
pravi poročila o • izpolnjevanju  
program ov za leto 1974 in poroči
la o porabljenih  sredstvih, zbra
nih po družbenem  dogovoru in 
sam oupravnih sporazum ih. P rav  
tako bi se na tem  sestanku dogo
vorili za pripravo program ov dela 
in financiran ja vseh sam ouprav
nih interesnih skupnosti in  novo
ustanovljene skupnosti k ra jevn ih  
skupnosti za leto 1975. O obeh 
program ih bi nato razprav lja li v 
skupščinskih organih, nato pa bi 
jih  predložili v obravnavo delov
nim  ljudem  v tem eljn ih  organiza
cijah združenega dela in drugih 
organizacijah združenega dela ter 
v k ra jevn ih  skupnostih, tako da 
bi bilo možno družbeni' dogovor 
in sam oupravne sporazum e za leto 
1975 sprejeti še v tem  letu.

Izvršni svet Skupščine občine 
Hrastnik

ZA NEKMETE PO 2 4 .8 .1 9 7 4  DOLOČEN ZEMLJIŠKI MAKSIMUM
V U radnem  listu  SR Slovenije, 

ki je  izšel v preteklem  letu, je 
objavljen zakon o km etijskih 
zemljiščih. Ta zakon je  sprem enil 
p rejšnji zem ljiški m aksim um  na 
več načinov. Do 24. avgusta 1973 
je  bivši zakon dopuščal 3 ha km e- 
tijsk ih  ozirom a 5 ha gozdnih zem
ljišč. Z novim  zakonom znaša do
voljeni m aksim um  en hek tar 
km etijskih in gozdnih zemljišč 
skupaj, v h ribovitih  in  gorskih 
predelih pa največ 3 ha vseh po
vršin.

Sprem em ba ozirom a om ejitev 
je  tudi v  tem, da sme im eti ne
km et največ 0,5 h a  gozda in  n a j
več 0,5 ha v inograda ne glede na 
to, k je  je  zem ljišče. Iz tega izhaja, 
da tudi v hribovitih  predelih  sme 
im eti nekm et največ 0,5 h a  gozda. 
V ta  m aksim um  se všteje površi
na zemljišč vseh članov ožje d ru 
žine nekm eta. Nova je  tudi opre
delitev km eta, ozirom a kdo se po 
tem  zakonu šte je  za nekm eta.

Zakon o km etijsk ih  zem ljiščih 
je  pojem km eta  opredelil v  tri 
značilnosti. P rv ič  se šte je  za km e
ta  tis ti občan, ki z osebnim  de
lom  obdeluje km etijsko zem lji
šče. Drugič, da stalno živi v  k ra
ju, k je r je  to  km etijsko zemljišče 
ali del njegovega zem ljišča, in  
tretjič , da s  km etijsko dejavnost
jo  redno u s tv a rja  pom em ben do
hodek, ne glede na to, če im a še 
druge v ire dohodkov ali ne. Kot 
drugi viri dohodkov se štejejo  do
hodki iz delovnega razm erja , do
hodki pokojnin, iz obrti in podob
no.

V sekakor je  najvažnejši v ir do
hodkov prvi. K dor sam  z osebnim  
delom ne obdeluje km etijskega 
zemljišča, ni km et. V drugem  p ri
m eru zakon dopušča izjem o. Ob
činski za km etijstvo  pristo jn i u- 
pravni organ lahko z odločbo v 
upravnem  postopku ugotovi, d a  je  
km et tudi tis ti, ki ne biva stalno 
v kraju , k je r je  njegovo zemljišče 
ali njegovo delo, če sta  izpolnje
na druga dva pogoja in da ga je 
glede na okoliščine treb a  šteti za 
km eta.

Tudi tre tji pogoj po jasn ju je za
kon, ki določa, d a  se šte je kot po

m em ben dohodek iz takšnega o- 
sebnega dela v km etijstvu, ki i- 
rna značaj gospodarske, se pravi 
pridobitne in  ne le ljub iteljske 
dejavnosti.

Po zakonu o km etijskih zem lji
ščih je  km et tudi občan, katerega 
družinski člani izpolnjujejo že n a 
vedene tri ozirom a po odločbi ob
činskega upravnega organa vsaj 
navedena dva pogoja, čeprav  je 
istočasno delavec, obrtn ik  ali kaj 
podobnega.

Zakon u re ja  tud i vprašanje, ob 
katerem  času m ora občan izpol
n jevati navedene pogoje. Odločil
no je  stan je  ob nam eravanem  
prevzem u km etijskih zemljišč. V 
kolikor bi na prim er oseba, ki ni 
km et, podedovala km etijsko zem
ljišče v obsegu prek nekm etijske
ga m aksim um a, lahko zem ljišče 
zadrži, če se odloči za km etovanje 
in naknadno 'izpolni povedane po
goje.

K dor torej ni kmet, ni mogel 
od 24. avgusta 1973 pridobiti toli
ko km etijsk ih  in  gozdnih zemljišč, 
da bi im el skupaj s tistim i, ki jih  
je ob uveljavitv i zakona že imel, 
več kot en ozirom a v  gozdnih in 
hribovitih  predelih  več ko t 3 ha 
km etijsk ih  in  gozdnih zemljišč 
skupaj, niti ne toliko vinograda 
ali gozda, da bi im el s tistim , kar 
je  že imel, več kot 0,5 h a  vino
grada ozirom a gozda. K dor bi p ri
dobil več, bi m oral to naznaniti 
občinskem u upravnem u organu, 
pristo jnem u za prem oženjsko
p ravne zadeve. Višek postane 
družbena lastn ina in se prenese v 
km etijsk i zem ljiški sklad brez od
škodnine, razen če je  pridobil 
zem ljišče po dedovanju.

Im am o pa prim ere, da je  imel 
nekm et že ob uveljavitv i zakona 
več km etijsk ih  in gozdnih zem
ljišč, kot to dopušča novi zakon.

V tak ih  p rim erih  je z .zakonom 
določeno, d a  m orajo občani p rila 
goditi obseg svojih zem ljišč do
ločbam  zakona v  petih  letih , to 
je  do 24. avgusta-1978. V tem  ro
ku  lahko sam i prodajo, toda le na 
podlagi določb novega zakona, po
darijo  ali pa se odpovedo svojim  
zemljiščem. Na osnovi splošnega

m nenja in  razprav  o predlogu za
kona v republiški skupščini je 
treba razum eti določb o prilago
ditvi m aksim um a v petletnem  ro
ku, tako da lastn ik i nim ajo  p ra
vice čakati do poteka tega roka. 
Zakon določa, da so občani, ki sa
mi ne prilagodijo obsega svojih 
zemljišč, dolžni na zahtevo km e
tijske  zem ljiške skupnosti, km e
tijske ali gozdnogospodarske or
ganizacije vsak čas prodati po 
ceni, kot jo določajo predpisi o 
razlastitvi.

Nekmet, ki ni po dogovorjeni 
ceni prodal presežka zemljišč ali 
ni na drug način prilagodil ob
sega svojih zem ljišč novemu 
m aksim um u, mora. po ceni, ki se 
plačuje v razlastitvenem  postop
ku, prodati joresežek km etijski 
ztemljiški skupnosti ozirom a gozd
nogospodarski organizaciji, če po
stavi skupnost oz. organizacija 
zahtevo po nakupu. Zemljišče, ki 
pride vpoštev kot višek, določi 
sam  lastnik.

Zaradi tega so na podlagi do
ločbe zakona dolžni taki lastniki 
do 24. avgusta 1974 p rijav iti za 
prem oženjsko p ravne zadeve p ri
stojnem u občinskem u upravnem u 
organu v občini, na katere  območ
ju  je  to zemljišče, vsa km etijska 
in  gozdna zemljišča.

Nekmet, ki im a še vedno v lasti 
več kot je  nekm etijski m aksim um , 
m ora najkasneje do navedenega 
roka p rijav iti vsa svoja km etijska 
in  gozdna zemljišča. Zakon p ra 
vi, da se kaznuje z denarno kaz
nijo  do 5.000 din, kdor bi kršil to  
dolžnost.

Čeprav ni izdan poseben zakon 
o razvrstitv i katastrsk ih  občin v  
ravninske in  gorske ozirom a h ri
bovite predele, in  da zaradi tega 
ponekod še n i povsem jasno ali 
sm e im eti nekm et eden ali tr i 
hek tare zemljišča, popolnom a pa 
je  jasno, da zadene dolžnost p ri
jave vsakega nekm eta, ki im a v  
lasti več kot tr i hek tare  km etij
skih in gozdnih zemljišč skupaj, 
ali je  lastn ik  več kot 0,5 ha vino
grada ali p rav  toliko gozda. Če tak  
lastn ik  do 24. avgusta 1974 svo
jih  zemljišč ni prijavil, ga zade
ne navedena sankcija.



M ladina n a  1. zb o ru  rev ir sk ih  
a k tiv is to v  OF M la d in s k a  d e lo v n a  a k c i j a

M ladina se je  vedno zavzem ala 
za oživljanje revolucionarnih t r a 
dicij. Izkušnje revolucije m ed 
NOB so v  današnjem  času, pol
nem  tem eljitih  sprem em b v  druž
benem  in ekonom skem  življenju  
naše socialistične stvarnosti, še 
kako potrebne vsem — še poseb
no pa m ladim .

Zaradi tega se je  m lad ina iz re
v irjev  globoko zavedala nalog, ki 
jih  je  prevzela s tem, ko je  bil v 
H rastn iku  1. septem bra organizi
ran  1. zbor revirskih  aktivistov.

V soboto, 31. avgusta so odšle 
na pot okoli desetčlanske p a tru 
lje  m ladih, ki so obiskale spom in
ska obeležja n a  obm očju svoje ob
čine. Že isti dan pa so krenile iz 
Zagorja, Trbovelj in  Laškega pro
ti H rastn iku  petdesetčlanske m la
dinske pohodne enote, ki so se 
zbrale v m ladinskem  taboru. Po 
večerji so zakurili kres, ob n jem  
pa je  znani borec M aks Jakopič- 
Ju r  pripovedoval svoje spomine iz 
NOB.

U trujeni so nato »-gostje« iz 
drugih  občin legli pod šotore, do
mačini pa so si poiskali streho v 
lastn ih  domovih.

TO IN
Vsem zaposlenim  je  treba za

gotoviti ustrezna sredstva za o- 
sebne dohodke in  splošno potroš
njo. Zaposleni v gospodarstvu so 
n a  prim er z osebnim delom v le
tu  1966 ustvarili nad 61,5 m ilijo
nov d inarjev  bruto  sredstev za o- 
sebne dohodke, osem let kasneje 
pa že skoraj tr ik ra t toliko a li nad 
175,5 m ilijonov d inarjev . To so re
lativno velika sredstva, posebno 
še, če im am o v m islih  našo indu
strijo , ki je bazična, neakum ula- 
tivna in  vsa le ta  pod družbeno 
kontrolo cen zveznega zavoda za 
cene. To pa im a za posledico, da 
so osebni dohodki zaposlenih ved
no za 1 %  do 9 % n iž ji od pov
prečnega osebnega dohodka zapo
slenih  v SR Sloveniji.

K ot vidimo, so sredstva za oseb
ne dohodke v zadnjih  osmih letih  
precej narasla, pri tem  pa ne sm e
mo pozabiti, da so tudi cene v tem  
času precej poskočile. K er ne bo
mo obravnavali osebnih dohodkov 
letošnjega leta, bomo lažje p re
nesli porast osebnih dohodkov 
p rejšn jih  let, posebno še, če jih 
prim erjam o s porastom  cen. Ta 
p rim erjava pa ni možna, ker se 
cene v posam eznih k ra jih  m edse
bojno zelo razlikujejo in tudi rea l
ne ocene n e  bi dobili s tem  v zve
zi.

Naj nižji povprečni letni porast 
osebnih dohodkov v zadnjih  o- 
sm ih letih  je  bil v letu  1972, ko so 
ti v globalu porasli le za 3 %, 
m edtem  ko je bil najv išji porast 
v  letu  1971, ko so ti narasli za 38 
odstotke povprečno. Ti odstotki so 
izračunani na podlagi realiziranih  
osebnih dohodkov preteklega le
ta.

V preteklem  le tu  je  zaznam o
van  najv išji porast osebnih do
hodkov — povprečno pri Rudniku 
H rastn ik  in K m etijski zadrugi T r
bovlje — H rastnik, najm anjši po
ra s t osebnih dohodkov pa je  bil 
v preteklem  letu dosežen pri pod
je tju  S ijaj H rastnik, E lektro T r
bovlje — PE H rastn ik  in p ri M erx 
Celje — pekarna H rastn ik , k jer 
so bili povprečni osebni dohodki 
za 7 °/o nižji kot leto poprej. Vzrok

Po zajtrku , naslednji dan, so se 
napotili do osnovne šole, k je r so 
si vsi pohodniki ogledali razsta
vo NOB, od tu  pa odšli n a  P ra - 
pratno, k je r  so se ob spominskem 
obeležju n a  zadružnem  domu po
klonili spom inu padlim  P rapro t- 
čanom  m ed NOB.

Iz P rap ro tna so združene po
hodne enote m ladine iz revirjev  
in  Laškega odšle proti cen tralne
m u spom eniku pri Križišču, k je r 
so prav  tako položili venec, reci
ta to rji pa so izvedb skupno z god
bo na p ihala k ra tek  kom em ora- 
cijski program .

Nekaj čez deveto uro  so se .vsi 
pohodniki skupno z vsemi ostalim i 
udeleženci (borci, člani raznih 
športnih društev in  sekcij in  d ru 
gimi) zbora krenili v povorki pro
ti m estu cen tralne prired itve — 
stadionu na Logu. Postrojeni, kot 
vsi ostali organizirani udeleženci 
proslave, so sprem ljali program , 
po n jem  pa so se razgubib — ne
kateri domov, nekateri na družab
no srečanje — s trdn im  prepriča
njem , da so spet bogatejši za ne
kaj spoznanj.

- ti-

ONO
je  v tem, ker so prenehab  z noč
nim  delom. Zato je tudi to  pov
prečje lahko zelo varljivo. V in 
dustrijsk ih  delovnih organizacij 
jah  so osebni dohodki v  lanskem  
letu različno naraščali. Od 3 %  do 
29 % povprečno, v obrtn i dejav 
nosti od 17 % do 27 %, v  trgovini 
od 5 % do 18 %. Vsi navedeni od
stotki porasta osebnih dohodkov 
bazirajo n a  prim erjavi le ta  1972.

V negospodarski dejavnosti je  
zaznam ovan najvišji porast oseb
nih dohodkov v lanskem  letu v 
prosvetni dejavnosti, k je r  znaša 
indeks 116, najn ižji pa je  ugotov
ljen v državni upravi, k je r znaša 
indeks le 102. Tudi v  tej sferi je  
prikazovanje povprečnih osebnih 
dohodkov zelo varljivo, zlasti še, 
če se spomnimo, da je  od skupno 
zaposlenih v občini le 5,5 % de
lavcev v negospodarstvu, to pa 
lahko pomeni pri nekateri panogi 
100 % porast, posebno še, če se 
število zaposlenih poveča za 100 
odstotkov, kot je  na prim er od 
enega zaposlenega na dva. R a
zumljivo, da se je  v takih  prim e
rih  dvignila tud i m asa osebnih 
dohodkov za 100 %. Takšen p r i
m er je  na prim er v veterinarski 
postaji, k je r  je zaposlen le eden 
delavec. Enako ali vsaj podobno 
je  p ri družbenopobtičnih organi
zacijah v občini, k je r pomeni ena 
oseba več ab m anj že 100 % itd.

V glavnem  so se osebni dohodki 
v občini v letu 1973 povečali v 
p rim erjav i z letom  poprej za 14 
odstotkov v gospodarstvu, v nego
spodarstvu za 15 %, k a r je zelo 
malo. če imamo v m islih kvabfi- 
kacijsko s truk tu ro  zaposlenih, ki 
je  nedvom no v negospodarstvu 
mnogo ugodnejša kot v gospodar
stvu. In končni rezu ltat povišanja 
osebnih dohodkov v občini je  v 
le tu  1973 v prim erjavi z letom  
dni poprej 14 % več. V absolut
n ih  številkah bi to pomenilo, d a  
so znašali povprečni osebni do
hodki zaposlenih v lanskem  le tu  
2.198 din na zaposlenega, od tega 
v gospodarstvu 2.182 din, v  nego
spodarstvu pa 2.485 din.

Po dolgem času se je  občinski 
organizaciji Zveze m lad ine v 
H rastn iku  ponudila možnost, da 
form ira m ladinsko delovno briga
do. Ta možnost se je  ponudila, ko 
je  Tem eljna telesno-kul tu rna
skupnost H rastn ik  sklenila uredi
t i  že precej zanem arjen stadion 
n a  Logu.

petih  zju traj, n ak a r so se začele 
običajne aktivnosti, telovadba, po
sprav ljan je tabora  in  um ivanje, 
zbor z dviganjem  zastave, za jtrk  
te r odhod na delovišče. B rigadirji 
so delali od šeste do trina jste  ure. 
Popoldansko življenje brigadirjev 
pa je  bilo izpolnjeno s  predavanji, 
športnim i aktivnostm i, strel j a-

Del mladinske delovne brigade iz Hrastnika, ki je urejevala oba 
stadiona za proslavo 1. septembra

16. avgusta so se zbrab  m ladin
ke in  m ladinci, ki so se odločib 
za prostovoljno delo v te j akciji, 
na prvo sejo brigadne konference. 
Tu so se odločib, da bo brigada 
nosila naziv »K am niško-zasavski 
odred«, da. bodo organizirani v

n jem  ab  zabavo. Zaradi potreb pa 
so nekaj popoldnevov nam enih  
udarniškem u delu.

Prvega sep tem bra so sodelovab 
na prvem  zboru revirskih  ak tiv i
stov OF v H rastn iku  skupno z 
m ladinskim i pohodnim i enotami.

Brigadirji pri urejanju stadiona in okolice

celodnevno življenje v brigadi in 
da je  nujno, da se pomnoži števi
lo brigadirjev, saj je  v  začetku 
kazalo, da jih  bo na delovišču le 
deset. Po treh  dneh je bilo na de
lovišču že nad dvajset brigadirjev, 
ki so m arljivo  izpolnjevali vse po
stav ljene naloge vseh š tirina jst 
dni živ ljenja na akciji.

Brigado je  vodil kom andant 
Ljubo Zalezina, njegov nam estnik 
pa je  bil Ivan Kepa, ki je že pravi 
veteran  na m ladinskih delovnih 
akcijah : lansko leto je  bil na 
MDA »Beograd — Bar«, letos pa 
je  na to delovno akcijo prišel iz 
MDA »Kozjansko 74«.

B rigadirski dan je  bil zelo pe
ster pa tudi zelo naporen. M ladin
ke in m ladinci so v sta ja li ob pol

ki so se tega dne zbrale iz Zagor
ja, Trbovelj, Laškega in H rastn i
ka.

K ljub tem u da niso lenarili in 
da so bile skoraj vse roke močno 
ožuljene, so na koncu dab ob lju 
bo. da se bodo teh in podobnih 
akcij še večkrat udeležili. Občin
ska organizacija Zveze m ladine 
bo vsekakor m orala v  bodoče 
iskati m ožnosti za organiziranje 
tovrstne aktivnosti, saj uspeh 
m ladinskih delovnih brigad n ika
kor ni m ajhen. To ne tobko zara
di dela, ki ga opravijo, kolikor 
zaradi socializacije m ladega člo
veka in izobraževanja, ki je orga
nizirano sporedno s tako akcijo.

-ti-



ŠOFERJI RAZVILI SVOJ PRAPOR

KAVZAR JANKO je prejel značko AVTO-MOTO ZVEZE SLOVENIJE

še danes zelo uspešno vzgaja čla
ne, šoferje am aterje, iz katerih  se 
razvija cela v rs ta  poklicnih voz
nikov, d a  ne govorimo o šoferjih  
za potrebe JLA. Torej naša nalo
ga ni le vzgoja članov in  nudenje 
društvenega življenja, tem več 
vzgoja predvsem  m ladih, ki žele 
pridobiti vozniško dovoljenje. 
Takšno delo zahteva časovno veli
ko angažiran ja in sredstev  v ob
liki prostorov vozil in  učil.

Tako je  bil prva le ta  v času 
tako im enovanega pionirskega de
la  poudarek na o rganiziran ju  in 
iskan ju  izhodišč za u stv a rjan je  
pogojev rednega delovanja d ru 
štva. V ta  nam en smo prire ja li 
m otorne d irke v letih  1949, 1950 
in  1952 na progi H rastn ik  — Čeče 
te r  v  le tu  1966 M arno — Gore. 
Ta naloga je  zahtevala sicer veli
ko prostovoljnega dela. v  b lagaj
no pa so pričela do tekati prva de
narna sredstva, ki so omagočala 
nadaljn jo  dejavnost. Obnovili smo 
dodeljene prostore za delavnice,

sobi j ena. S tem , ko smo začeli z 
avto šolo teoretičnega in  prak tič
nega pouka, smo ustvarili prva 
redna sredstva, na drugi strani 
pa prevzeli dosti večjo odgovor
nost za poučevanje. UO se je  m a
ra l poleg tega angažirati še za 
vzgojo članov in  nečlanov, pred
vsem  v v arstv u  prom eta, iskanju 
najp rim ernejših  oblik razvedrila 
v organizaciji in  p rire jan ju  stro 
kovnih in poučnih pogledov avto
m obilskih tovarn.

M oramo priznati, da je  Avto- 
moto društvo H rastn ik  v prvi po
lovici obstoja delovalo v mnogo 
težjih pogojih in razm erah, da je 
delo zahtevalo več dobre volje in 
več organiziranosti, če so hoteli 
zadovoljili tak ra tn im  potrebam . 
Zato se n jim  iz tega m esta v im e
nu UO lepo zahvalju jem  te r  ob
ljubljam o, d a  bomo nadaljevali 
tradicijo. Za trud  in  požrtvoval
nost pa se bomo nekaterim  oddol
žili s podelitvijo  značk AVTO-

Del povorke članov AMD HRASTNIK dne 3. julija 1974

Takoj po začetku g radn je  no
vega savskega m ostu je  prišlo  do 
precejšnjega spora in  vse preveč 
vroče krvi glede tega, ker so m o
ra li b rodarji podreti svoj objekt. 
Do sporov in nesporazum ov je  
prišlo predvsem  zaradi neprav ilne 
in form iranosti in tudi nekaterih  
sub jek tivn ih  in ob jektivnih  dejav 
nikov.

Da bi ta  problem  rešili, ki se 
je  zdel na prvi pogled skoraj ne
rešljiv, so se v  začetku avgusta 
sestali p redstavniki B rodarskega 
d ruštva  H rastn ik  in predstavniki 
skupščine občine, H rastn ik  te r  
p redstavniki družbenopolitičnih 
organizacij. Na tem  skupu  so se 
dogovorili, da bodo vse dejavnosti 
za časa gradn je  m ostu preselili v 
zasilne prostore, takoj po konča
ni g radnji pa bodo b rodarji dobili

leseno barako, katero  sedaj upo
rab lja jo  grad itelji mostu, v poštev 
pa pride tudi varian ta, d a  na tem  
m estu zgrade zidan objekt.

S športne stran i gledano, m ora
mo ugotoviti, da bo sedanje stan je 
vsekakor precej zavrlo kvalitetno  
delo z m ladim i, tega se vsi zave
dajo.

Glede na to, da je  v tem  p ri
m eru skupščina občine H rastn ik  
pokazala precej razum evanja za 
brodarje, je sedaj njihova naloga, 
da si čim prej zagotovijo sredstva 
za gradnjo  potrebnega objekta ter 
ostalo dokum entacijo, da bi po 
končani g radnji m ostu lahko v 
najk ra jšem  času ponovno usposo
bili prim eren  prostor Za nem o
teno delovanje kajakašev, kanu i
stov, m odelarjev, potapljačev in 
drugih. S trgaršek  Janez

P red 28 leti, to je  eno leto po 
nepozabnem  in zgodovinskem do
godku. ro jstva nove Socialistične 
federativne republike Jugoslavije 
te r  ob pričetku  obnove porušene 
domovine, so ta k ra t redki am a
te rji in  šoferji tako im enovanih 
pločevinastih konjičkov ustanovili 
AMD HRASTNIK. Čutili so nam 
reč, da je  treb a  izobraževati tudi 
te  v rste  kadrov vzporedno z osta
lim i dejavnostm i in  skrbeti za or
gansko rast društva. To društvo

zato smo ponovno uredili druge 
prostore, za k a r  smo porabili nad
5.000 prostovoljnih ur. Povedati 
moramo, da tudi danes nimamo 
lastn ih  prostorov in smo še vedno 
najem niki. S tem, ko smo si za 
silo uredili prostore, se je  nada
ljevala druga akcija za pridobitev 
m otornih vozil. Izkazala sta  se 
Mestni odbor H rastn ik  in enota 
JLA. Vozila, ki so jih  prejeli, so 
bila nevozna, vendar z veliko do
bre volje m ehanikov km alu  uspo

SPOR REŠEN

MOTO ZVEZE SLOVENIJE in 
p laket društva.

Danes tehnični razvoj, m oder
nizacija, osebni standard  in  h itri 
tem po živ ljen ja nareku jejo  d ru 
štvu predvsem  drugačne naloge. 
Čas postaja zlato, zaradi tega je 
na pohodu popolna m otorizacija. 
Osebni avto je  živ ljenjska potre
ba v zasebnem  živ ljen ju  in  v po
slu, zato smo dolžni nuditi vsako
m ur, ki želi znanje in  sposobnost 
up rav lja ti z m otornim i vozili. Ta
ko gre po naši evidenci vsako le
to  skozi avto šolo več kot 70 kan
didatov. Za izvrševanje te naloge 
sm o si ustvarili p rim erne pogoje, 
razpolagam o s trem i vozili, lepo 
urejeno učilnico in učnim i pripo
močki. Tudi kadrovsko smo dobro 
zasedeni, delo lahko opravlja 6 
inštruk torjev . Im am o tudi preda
vate lje  s predpisanim i pogoji, ki 
lahko poučujejo teoretični pouk. 
M oramo pa omeniti, da ta  naloga 
pravilom a ni prim arna, glavna 
naloga je  vključiti čim več članov, 
z njim i delati, jih  vzgajati te r  so
delovati z ostalim i organizacija
mi. T renutno vključujem o 190 čla
nov, k a r predstav lja  le 16 %, če 
upoštevam o, da je  reg istriran ih  
1.259 osebnih avtom obilov in m o
torjev. V republiki je  s tan je  član
stva  še nekoliko slabše. Povpreč
no je  vključenih 14,8 %. Takšno 
stan je  je  nezadovoljivo in  ga mo
ram o čim prej popraviti. Po na
šem m nen ju  je  zain teresiranost 
članov prem ajhna, z ozirom na 
letno članarino, ki znaša 100 di
narjev. Enako je  ugotovila tudi 
nedavna skupščina AVTO MOTO 
ZVEZE JUGOSLAVIJE v Skopju. 
P redvidevajo  se precejšn je spre
m em be v korist članstva. N adalje 
m oram o priznati, da je  tud i d ru 
štveno živ ljenje skrom no in  ne
zanimivo. Del k rivde m oram o i- 
skati v tem, ker zaradi iskan ja  fi
nančnih sredstev preveč moči a n 
gažiram o za pridobitno dejavnost, 
za nas osta ja  odprto vprašan je, kdo 
nas bo vzel pod streho ali bo to 
in teresna skupnost te lesne ku ltu 
re  ali prosvete. Izdelan im am o bo
gat program  bodočega dela, ven
d a r  je le -ta  odvisen od drugih  de
javnikov in to predvsem  koliko 
pomoči bomo prejeli. Tu mislimo 
v glavnem  na odgovorne za vzgo
jo kadrov — šoferjev, vzgojo v 
varstvu  prom eta in društveno de
javnost. Zelo tesno sodelujem o z 
Združenjem  šoferjev H rastn ik , s 
svetom  za tehnično ku ltu ro  skup-

Razvitje društvenega prapora 
AVTO-MOTO DRUŠTVA 

HRASTNIK

ščine H rastnik, sosednjim i društvi 
AMD, m anj pa obsta ja sodelova
n ja  in pomoči od družbenopolitič
nih organizacij.

Naše društvo k ljub  28 letom  ob
sto ja  nim a lastnega prapora, zato 
obstaja velika želja po razvitju  
prapora ozirom a sim bola društva. 
Ta želja se nam  bo uresničila da
nes, zato nas še posebno veseli, 
da se to dogaja na dan, ko praz
nujem o občani svoj praznik, ob 
prazniku rudarjev , in  ko se spo
m injam o rudarske gladovne stav
ke pred 40 leti. N adalje smo se 
vključili v času velikih političnih 
zmag volivcev Jugoslavije, če u- 
poštevamo. da so za nam i volitve 
v vse skupščine od občine do fe
deracije, v času, ko je  za nam i 
kongres ZK SR Slovenije in  ZK 
SFRJ. Zadovoljni smo, da tudi mi 
člani Avto-m oto d ruštva H rastn ik  
prispevam o svoj delček tej poli
tični zmagi naše družbe. Iz tega 
m esta se zahvalju jem  v im enu 
UO vsem  tistim , ki so prispevali 
svoj delež za nabavo prapora, 
predvsem  pa se zahvaljujem o 
Skupščini občine H rastnik, ki nas 
je  vključila v  program  praznova
n ja  in  prevzela pokroviteljstvo 
nad razvitjem .

Ivan  U rbajs



Osnovni pojmi o transportu proizvodov in materialov
SPLOŠNO O TRANSPORTNIH IN 
SKLADIŠČNIH NAPRAVAH

Za oprav ljan je transportn ih  n a 
log je  človek že v najstare jših  ča
sih uporab ljal le moč mišic in  ob
časno razvijal prim itivna orodja. 
Če si samo predstavljam o, kakšno 
ogromno delo je  bilo opravljeno 
pri izgradnji veličastnih p iram id 
v Egiptu, kopanju in vzdrževanju 
nam akalnih  sistemov v Babiloni
ji in A siriji, lahko vidimo, kakšen 
pomen je im ela tedaj pri oprav
ljan ju  teh transportn ih  nalog člo
veška sila. S časom se je  sprem i
n ja la  in  izpopolnjevala tehn ika in 
s tem  tudi način in tehn ika trans
porta. Naloge iz transpo rta  so po
sta le  tako zahtevne in težke, da 
jim  človek ni bil več kos, prav  
tako njegovo telo ni bilo več p ri
m erno tem  nalogam. Človek si je 
zato ustva rja l različne pripom oč
ke od navadnega vzvoda do n a j
sodobnejših transportn ih  naprav, 
katere zopet zahtevajo človeško 
silo, vendar je  s tem  m išljena 
človekova um ska sila. Čas igra 
pri tem  čedalje večjo vlogo v se
dan ji družbi, človek pa postaja 
prepočasen za oprav ljan je vse 
bolj zahtevnih nalog, katere po
gojuje sodobna tehnologija. Člo
vekovo delo, glede n a  razvoj živ
ljen jske ravni postaja vse dražje, 
m edtem  ko se znižuje cena raz
ličnih m ehaničnih naprav. Člove
kova delovna sila je  najd ražji n a 
čin izkoriščanja energije. Iz zna
nih podatkov je razvidno, d a  je 
v rednost dela katerega opravi člo
vek za 1 KS, izraženo v do larjih  
— 10 dolarjev. Ta ista vrednost 
pade na 0,75 dolarja, če delo o- 
p rav lja  žival in 0,04 dolarja, če to 
delo opravlja električna energija. 
2 e  iz teh  podatkov je  razvidno, 
kolikšna je  vrednost transporta  v 
vseh teh treh  varian ta. Zato je 
nujno, da se v teh varian tah  člo
vekova energija nadom esti s ce
nejšo ozirom a najcenejšo — elek
trično energijo.

Vse te pogoje vzamemo v tra n 
sportu kot m erodajne. Sam e tra n 
sportne naprave so proizvodne 
naprave, ki omogočajo oprav lja
n je horizontalnih in vertikaln ih  
sprem em b k ra ja  tovora, njihov 
nam en pa je  m ehanizacija tra n 
sportnega dela, ki povečuje pro
duktivnost in  o lajša delo. Sam a 
uporaba naprav  za transportira - 
n je  pa je  pom em bna tam, k je r  po
leg zniževanja stroškov osvobaja 
delavca napornega in zdravju  
škodljivega dela. Pogosto je  prav 
ta  fak tor odločilnega pom ena pri 

Jz b ir i transportnega sredstva. Če 
hočemo vpeljati m ehanizirano n a
pravo za transport, se m oram o od
ločiti za bolj m ehanizirano, kate
ra  pa nam  ne bo podala poveča
n je  ekonom ičnega poslovanja, 
vendar nam  bo zelo olajšala delo 
delavcev, zaposlenih na teh m e
stih. Željeni rezultati se pokažejo 
šele v daljši dobi z boljšo delovno 
sposobnostjo. 'Izraziti prim eri so 
nak ladanje in p rek ladan je težkih 
bremen.

G lavne prednosti m ehanizacije 
transpo rta  so:

— zniževanje d irek tn ih  tra n 
sportn ih  stroškov z zm anjšanjem  
števila delovnih ur,

— transportne naloge se oprav
lja jo  h itre je  in se o tem  zagotav
lja  nem oten potek proizvodnih 
nalog,

— zm anjšuje se m ožnost preu- 
tru ja n ja  transportn ih  delavcev, s

tem  pa tudi obolevanje delavcev,
— število nezgod je pri delu ve

liko m anjše,
— m ehanizacija zahteva višjo 

kvalifikacijsko strukturo, s tem  
pa je  povezano zviševanje sposob
nosti delavcev in  seveda zviševa
nje osebnih dohodkov,

— povečuje se delovni učinek 
posam eznega delavca, s tem  je 
povezano zm anjševanje števila 
delavcev n a  transportu , p rav  ta  
pa nam  omogoča, da jih  angažira
mo v  neposredni proizvodnji.

Če m ehanizacijo poim enujem o 
avtom atizacija lahko rečemo, da 
prav  avtom atizacija delavca v 
polnem  sm islu besede osvobaja. 
K er delavec v transportu  ne o- 
p rav lja  več svojih del v takem  
obsegu kot pred uvedbo avtom a
tizacije. Delavčeva naloga je, da 
v tem  m ehaniziranem  procesu u- 
p rav lja  in  nadzoruje napravo, s 
katero  oprav lja  določene naloge. 
Vse prednosti m ehaniziranega 
transpo rta  so v svetu že dolgo 
znane, p ri nas so se začele uve
ljav lja ti šele v zadnjih desetih le
tih. Veliko se nam reč še uporablja 
delovna sila — človek kot nepo
sredni izvajalec transportn ih  n a 
log. Sam e naprave so slabo vzdr
ževane in  zastarele, v velik ih  p ri
m erih že am ortizirane. V vseh 
tehnoloških postopkih se vidi, da 
smo dosedaj prav  malo pozorno
sti posvečali m ehanizaciji no tra
njega transpo rta  in skladiščenja.

S topnje m ehanizacije so zelo 
različne od enostavnih naprav  do 
popolno avtom atiziranih. Tehnika 
transporta , ki se v zadnjem  času 
tako intenzivno razvija, je  zrasla 
iz zahtev po prevzem u in odpoši
ljan ju  vedno številnejših raznovr
stnih blagovnih pošiljk — tra n 
sport. Za vse to pa se transportne 
naprave razvrščajo v posebne 
skupine. Im am o veliko v rst tra n 
sportn ih  naprav, katere različni 
av torji delijo v  različne grupe. 
N ajprim ernejše je  grupiranje, k a 
terega navajam .

T ransportne naprave ločimo po 
njihovem  načinu delovanja in  
glede n a  intenzivnost v kontinui- 
ne ali neprekinjeno delujoče — 
delujejo  v času svoje aktivnosti 
enakom erno brez časovnih p re 
sledkov.

D ruga v rs ta  so neprekinjeno de
lujoče transportne naprave, ki 
delu jejo  prekinjeno v  različnih 
časovnih presledkih. Ločimo jih  
tudi glede na vezanost na tla ; n ji
hovo delovanje je  vezano na tla  
— trd a  podlaga, na kateri se gib
ljejo (železnica, elektrovozički v i
ličarji, avtomobili). D ruga skupi
na teh nap rav  je  prosta tal. To 
so naprave, ki se gibljejo nad  tle 
mi (transporterji, valjčne proge, 
viseče proge, žičnice) ali naprave, 
ki transpo rtira jo  pod tlem i (cevni 
transpo rte rji napeljave).

T ransportne naprave ločimo tu 
di po tem, da med obratovanjem  
sprem injajo  sam e sebi svojo pro
storsko lego — odločilna je  g ib lji
vost dela naprave in  ne celote. Te 
naprave so popolnoma vezane na 
prostor, k je r delajo (kontinuirani 
transporte rji, žičnice, dvigala) in 
gibljive transportne naprave, ki 
pa se gibljejo le po določeni poti 
(vse tirn e  naprave, m ostna in  por- 
ta lna  dvigala). Poleg om enjenih 
dveh im am o še prosto gibljive, ki 
niso vezane na k raj, ne na dolo
čeno linijo, torej se gibljejo p ro
sto z lastn im  ali tu jim  pogonom

(vse v rste  vozičkov, viličarji, av
tomobili).

V odnosu na pogon, ločimo 
transportne naprave v naprave z 
lastnim  m otorjem , ki izkoriščajo 
m ehansko silo za svoje gibanje, in 
naprave brez lastnega pogona, to 
so naprave, ki izkoriščajo neko 
m ehanično silo za prem ikanje.

Možnosti je še več, tako jih  de
limo še v nam ensko uporabo za 
daljše razdalje, za različne tovore 
in  podobno. Za boljše razum eva
n je pa se te  naprave delijo v:
— ročne transportne naprave,
— m ehanizirane transportne n a 

prave,
— dvigala,
— kontinu irane transporterje,
— skladiščne naprave.

POSTAVLJANJE 
TRANSPORTNIH NAPRAV

N otranji transport im a nalogo 
vršiti prem ik celotnega m ateria la  
v podjetju. Vsa g iban ja pa m orajo 
biti izvršena v skladu s proizvod
nim  procesom. P ri tem  pa m ora
mo gledati, da je  tran sp o rtn a  n a 
p rava izbrana tako, da ni sam a 
sebi namen, am pak da je  sposob
na opravljati vse zadane naloge. 
Zato je  potrebno že pri izboru u- 
poštevati vse elemente, ki bodo 
vplivali na njeno uporabo. P rav il
no funkcioniranje transportn ih  
naprav  pa je  treb a  zagotoviti z 
ločenim postavljanjem  transpo rt
nih nalog. Naloge m orajo  biti ta 
ko oblikovane, da je  izkoriščenost 
naprave popolna. P rav ilno  in  po
polno izkoriščanje naprave pa o- 
mogočimo s predpisanim  načinom 
dela. ki m ora biti čim  bolj na
tančno izdelan. Točen plan  izko
riščan ja posameznih nap rav  in 
njihova angažiranost p ri določe
nih operacijah m ora b iti sestavni 
del operativnega p lana no tran je
ga transporta . P ri tem  pa m ora
mo predvidevati, da je  za racio
nalno izkoriščanje transpo rtne  n a 
prave važna strokovna izobrazba 
delavcev, ki te naprave up rav lja 
jo. Nepopolna izobrazba ali pou
čenost nam  način dela otežkočata 
predvsem  v pogledu obnove n a
prave in okvar tovorov niso pa 
redki slučaji, ko pride do delov
nih nezgod.

T ransportne naprave m orajo  b i
ti redno in pravilno vzdrževane, 
k ar je  pogoj za njihovo nem oteno 
delovanje. Zato je  p rim erno iz
delati predpis ozirom a plan vzdr
ževanja, ki m ora zajeti:
— redno čiščenje in m azanje na

prav,
— redne preglede in  servise,
— operativno poprav ljan je po

škodb in napak,
— zam enjavo do tra jan ih  ali po

škodovanih delov,
— zajem anje stroškov vzdrževa

n ja  za vsoto transportn ih  na
prav.

Preprečevanje nezgod
pri ravnanju s transportnimi
sredstvi

Direktno ali indirektno povzro
čijo nezgode pri transportu pre
cejšnjo škodo. Pri teh nezgodah 
se lahko poškodujejo delavci, na
prava in tovor, vse to pa je po
vezano s stroški v obliki boleznin, 
materialnih stroškov popravil in 
okvar tovora. Se večji pa so stro
ški, ker zaradi naštetih vzrokov 
pride za določen čas do prekinit
ve tehnološkega postopka. Vse to 
nas primora, da storimo preven
tivne ukrepe, ki naj zagotovijo 
varnost notranjega transporta, na
našajo se na:

— transportne naprave,
— prometne poti,
— transportne delavce,
— postopek dela pri transportu.
Naprave morajo biti izdelane in

opremljene tako, da same ne pov
zročajo nezgod. Zato moramo:

— transportne naprave redno 
vzdrževati,

— izločati poškodovane tran
sportne naprave,

— zavarovati na napravah vsa 
mesta, ki so lahko izvor nezgod 
(prenosi, gibljiva mesta in drugo).

Prometne poti oziroma njihova 
neurejenost so večkrat izvor ne
zgod. Njihovo pravilno oblikova
nje in redno vzdrževanje pa te 
nezgode zmanjšuje. Zato je po
trebno :

— točno označiti poti z vidno 
barvo,

— odstraniti vse ovire na poti,
— prometne poti zadostno o- 

svetliti.
— redno vzdrževati poti.
Delavci, ki delajo pri transpor

tu povzročajo nezgode zaradi ne
znanja ali nepazljivosti. Te vrste 
nezgod preprečimo z:

— poučitvijo delavcev o ravna
nju z napravami,

— določanjem takih nalog za 
katere so fizično in intelektualno 
sposobni,

— zavarovanjem delavcev s po
trebnimi zaščitnimi sredstvi in 
napravami.

Celotno varnost transporta pa 
zagotavlja točno predpisan način 
dela, točno predpisani delovni 
postopki pri izvajanju transport
nih operacij pri tem pa moramo 
skrbeti za izvajanje teh predpi
sov,

— predpisati vrste bremena, ki 
se smejo prevažati z določeno na
pravo,

— ločiti osebni in tovorni tran
sport,

— zavarovati tovore pred padci,
— skrbeti, da naprave niso pre

več in previsoko naložene in pre
obremenjene.

Inž. Franc Kalšek

Ob končanih delih in  otvoritvi TRIM steze »LAZ-« na Dolu 
pri H rastniku, se želimo

JAVNO ZAHVALITI
vsem posameznikom, kot delovnim  organizacijam  te r  OSS in 
TKS, ki so na kakršenkoli način pomagali pri izgradnji tega 
koristnega rekreacijskega objekta.

Želimo in upam o, da bodo ta  objekt s pridom  izkoriščali 
te r  ohranjali vsi občani naše občine. P ri obisku želimo sle
hernem u obiskovalcu obilo razvedrila kot tudi dobrega po
čutja.

G radbeni odbor 
Erm an ing. Silvin



V R O Č A  R A Z M I Š L J A N J A  O P O R T O R O Ž U ,  
DELAVSKEMU TURIZMU IN ŠE KAJ

V zadnjem  času vse pogosteje 
slišimo besedi »delavski turizem «. 
Med letošnjim  letovanjem  v P or
torožu sta  mi ti dve besedi ne
prestano p rihaja le  na misel, bodi
si na plaži, v  domu ali pa na 
večernem  potepanju. Bolj ko sem

Jože Bremec, avtor članka

o tem  prem išljeval, vse m anj sem 
bil prepričan v to, k a r  naj bi ti 
dve besedi pomenili. To in še ne
katere druge stvari so me p ri
vedle na misel in  odločitev, da 
napišem  nekaj besed za naše 
glasilo. H krati sem zaprosil za ne
kaj m išljenj tudi osebe v našem  
domu in poprosil dopustnike, da 
dajo nekaj odgovorov na postav
ljena vprašanja. M orda se bo kdo 
vprašal, kaj neki hočem? To sem 
se tudi sam  vprašal. Vem, da s 
svojo reportažo ne bom  kaj dosti 
dosegel. Ostalo pa mi bo v uteho 
vsaj to, da bodo m išljen ja  ostalih 
kot m oja prišla  do ušes tudi d ru 
gim in  jim  ostala v  prem islek. 
K ajti ne m orem  se znebiti p rep ri
čanja, da delamo vse preveč n a 
pak tako m i v podjetju , kot v  n a 
ši družbi nasploh. Žal ob vsem  
tem  ostanem o molčeči, če pa že 
kaj rečemo, pa je  to vse prej kot 
glasno. Zato tudi ta  reportažni 
zapis. Iz razgovorov sem  razb ra l 
tudi, da vse prem alo skrbim o za 
naš dom, za katerega sm o odšteli 
kar lepe m ilijončke (k sreči še 
stare). P red  sezono kom aj d a  se 
spom nim o na naše domove. Sele 
ko je  treba začeti z delom, išče
mo osebje za domove (Portorož). 
Seveda se pri taki organizaciji za
dovoljimo s kom erkoli. Sicer pa 
saj im am o v  Portorožu P epota 
(tov. Barič), ki bo vso stva r u re
dil!? Pa poglejmo, kaj pravi oseb
je  v portoroškem  domu. Vsem sem  
zastavil enaka vprašanja.

— ZAKAJ STE SE ODLOČILI 
ZA DELO V NAŠEM DOMU?

— JE DELO NAPORNO? VAS 
JE DOVOLJ ZAPOSLENIH?

— KAKŠNI SO ODNOSI?

BIDERMAN BRIGITA — servirka
— M oram priznati, da me delo 

v našem  domu zelo veseli, zato tu 
di m oja odločitev, da pridem  le 
tos ponovno sem.

— Seveda je  delo v  takšnem  
tem pu zelo naporno. Toda če im a 
človek voljo, prem aga vse težave 
in  napore. Važno je, da so do
pustniki zadovoljni.

— Glede odnosov nim am  nobe
nih pripomb.

POTOČAN MARTINA — glavna 
kuharica

— Zakaj sem se odločila? Vzrok 
je  predvsem  eden. Po sm rti moža

sem ostala sama, sam a v svojem  
dolgočasju. Tako mi ni preostalo 
drugega, kot da grem  m ed ljudi, 
in  pozabim n a  samoto. Dom v 
Portorožu se mi je zdel kot nalašč 
prim eren. P rijav ila  sem se na raz
pis in tako sem sedaj tu. R ada pa 
bi omenila, da sem se prijav ila  
za drugo pomočnico kuharice. No, 
situacija je  kasneje vse postavila 
na glavo. K er niso uspeli angaži
ra ti glavne kuharice, sem  po dol
gem pregovarjan ju  upravn ika 
spreje la to odgovorno mesto. Se
veda so mi p ri tem  zelo pomagali 
tudi ostali zaposleni v domu, ta 
ko da sem  se sčasoma k ar nekako 
privadila.

— Delo je  res naporno, toda to 
sem vedela že tudi prej. Glede 
števila zaposlenih n im am  p ri
pomb. R ada pa bi opozorila na 
naše delovne obleke, ki so vse 
prej kot p rim erne in n ikakor ne 
ustrezajo našem u delu.

— G lede odnosov, tako m ed 
personalom  kot dopustniki, nim am  
nobenih pripom b in  sem  zelo za
dovoljna.

In kaj pravi JOŽE BARIC — u- 
pravnik doma v Portorožu

— Odločitev! K atera?  M oram 
priznati, d a  je  več stvari vplivalo 
na m ojo odločitev, d a  se p rijavim

n a razpis za sedanje delovno m e
sto. K ot delovni invalid  ne mo
rem  več oprav lja ti svojega pokli
ca. V vseh teh  le tih  invalidnosti 
sem  oprav lja l že razna dela, tako 
da mi je  šlo že vse skupaj malo 
na živce, K er sem  b il še prej v r
sto le t re fe ren t za le tovanja pri 
sind ikatu , sem  to delo tako vzlju
bil, da m i je  k a r  nekako priraslo 
k srcu. Z ustanovitv ijo  novega 
delovnega m esta se m i je  ponu
dila priložnost, katero  sem, kot 
vidiš, tud i uspel realizirati. Mo
ram  poudariti, d a  sem  bil edini 
kandidat.

— Delo je  predvsem  v  sezoni 
zelo naporno, tako tra ja  delovni 
dan za vse nas od zgodnjega ju 
tra  do poznega večera. S icer je 
zam e osebno letos že bolje, ker 
sem se z družino preselil v P or
torož, v naš dom. Po drugi s tra 
ni pa narašča jo  težave ravno tam, 
k je r jih  ne bi smelo biti. S for
m iran jem  TOZD smo pričakovali 
več, tako  pai poslovanju kot sa
m ouprav ljan ju . Žal pa je  še 
slabše, vsaj k a r  se tiče našega do
ma, katerega upravn ik  sem. Po
moči skoraj da ni od nikoder. Od
govorni iz podjetja  ne sprem ljajo  
našega dela in  jim  ni m ar za na
še težave. Nihče ne p rihaja  na 
kontrolo po dogovoru. N ajvečkrat 
sem prepuščen sam  sebi in  prim o
ran  sam  ukrepati, vendar kot ka

že, to nekaterim  ne ustreza in  po
tem  kritiz irajo  moje in  naše de
lo, čeprav se trudim o, da bi vse 
potekalo v najlepšem  redu. Poleg 
težav, katerih  ni m alo in  jih  to
k ra t tudi n e  bi mogel vse našteti, 
poleg dela, katerega k ljub  vsem u 
oprav ljam  z veseljem, pa se mi je 
letos zgodilo še to, da prejem am  
m anjši osebni dohodek, ko t mi je  
bil po prvotni odločbi dodeljen. 
R ad pa bi omenil še nekaj. P ri 
izbiri osebja bi bilo treb a  poskr
beti tudi za zdravstvene pregle
de, tako da se ne bi ponovila le
to šn ja  situacija, ko so m orale po
sam eznice na preglede v  P iran, 
Portorož in  Koper, k a r  je  trajalo  
več dni. Doma pa se da to  storiti 
v dveh dneh za vse, d a  o posle
dicah take neodgovornosti odlo
čitve n iti ne govorimo. Sicer pa 
se mi zdi, d a  se bomo o problem ih 
letovanja, kot o rganiziranja in  
vzdrževanja naših domov morali' 
en k ra t tem eljito  pogovoriti. Naj 
om enim  samo nekaj glede vzdr
ževanja doma. Za vsako m alen
kost m oram  telefonirati v  H rast
nik. P reden  je izdana naročiln i
ca, nabavljen  m ateria l in  popra
vilo izvršeno, pa tra ja  celo več
nost. Zato se mi zdi bolj prim er
no, da bi im eli določena sredstva 
za vzdrževanje doma na razpolago 
tukaj sami. Tako bi lahko h itre je  
ukrepali, pa tudi stroški bi bili 
m anjši.

— Z odnosi? V letošnji sezoni 
vsaj do sedaj nim am  kakšnih  po
sebnih težav in  pripom b. Ravno 
tako  sem zadovoljen tud i z do
pustniki. Seveda pa pri tako ve
likem  številu ljudi pride kdaj pa 
kdaj tudi do kakšnih nesoglasij. 
Zato koristim  to priliko , da se 
p rek  teh vrstic opravičim  vsem 
tistim , ki menijo, da jim  je  bila 
sto rjena kakšna nepravilnost.

Tako pravi tovariš Barič. Pepo 
m i je potožil in  pohvalil še m ar
sikaj. Če bi hotel vse zapisati, bi 
porab il k a r precej prostora, ven
d ar nam enom a nek a te re  stvari ne 
bom omenil, ker pričakuje, da 
bodo posamezniki v teh vrsticah 
spoznali svoje napake  in  jih  po
skušali odpraviti.

— KOLIKORAT STE ŽE LE
TOVALI V PORTOROŽU?

— ZAKAJ SE ODLOČATE ZA 
LETOVANJE V NAŠEM DOMU?

— KAJ MENITE, DA JE TRE
BA STORITI, DA BI BILO LE
TOVANJE SE PRIJETNEJŠE, 
OZIROMA KAJ MENITE, DA V 
SEDANJEM NAČINU LETOVA
NJA NE USTREZA?

VENE MARIJA — delavka v bru- 
silnici

V Porotrožu sem letos letovala 
že petič.

Sem prihajam  zato, ker mi je  
tukaj zelo všeč in  se zelo dobro 
počutim.

Glede načina letovanja nim am  
nobenih pripom b. Ne vem  . . .

LAPORNIK IVAN — strojnik v 
TOZD II

V Portorožu sem letos prvič.
M oram reči, da letu jem  večino

m a v  naših domovih. Lani sem bil 
v Bohinju, letos tukaj, prihodnje 
leto pa spet v našem  domu. Vzrok 
pa je povsem preprost: ekonom
ska plat. Ob takšn ih  cenah si člo
vek težko privošči letovanje z 
družino kje drugje.

N im am  pripom b glede načina 
letovanja. Osebno pa im am  p ri
pombe glede hrane. Porcije so se 
m i zdele prem ajhne. Ne vem, mo
goče zaradi tega, k e r im am  po 
prestani bolezni izredno potrebo, 
toda istega m išljen ja so bili še 
nekateri.

ŽLINDRA FERDO — VK strugar
Letos sem že tre tjič  letoval v  

Portorožu.
Z akaj? Zato, ker je  za naše 

družine takšno letovanje še n a j
bolj dostopno. S edanja oblika le
tovan ja se m i zdi v redu. Rad pa 
bi pripom nil nekaj. Takšna to
varna, kot je  naša, bi m orala več 
sredstev investira ti v  svoje dom o
ve. Predvsem  okolico dom a v  
Portorožu je  potrebno tem eljito  
urediti.

KRSNIK FRANJO — vodja plan
sko analitske službe

Do sedaj sem  letoval že šest
krat.

V Portorož p rihajam  predvsem  
zaradi tega, ker se v  tej sredini 
zelo dobro počutim. Čas m i m ine 
precej h itre je  kot k je  drugje, pa 
tudi debate in  vzdušje je  prijet» 
ne j še.

(N adaljevanje na 7. strani)



Tekmovanje ribičev s piknikom
V zgodnjih nedeljskih u rah  18.

8. 1974 smo se odpravili ribiči na 
tekm ovanje v rezervat p ri Litiji. 
Večina jih  je odšla z avtomobili, 
nekaj pa je  seveda še ostalo tistih 
ribičev, ki se m orajo prevažati z 
vlakom. Zbirno m esto je bilo do
ločeno pri pošti v L itiji, toda na 
žalost precejšnjega števila ribičev 
je  b ila restavracija  pri pošti za
prta, tako da nism o mogli tam  
splahniti suha usta. Tako smo se 
kaj hitro  odpravili na sam  kraj 
tekm ovanja, na sipino. Zatem  so

naredili tudi razpored tekm oval
cev po m estih lova. Vodstvo tek
m ovanja je  prineslo tudi nekaj o- 
krepčila — za m azanje trnka  — 
tako da je  slaba volja kaj hitro  
izginila. Razpoloženje sam ih tek
movalcev je  bilo tako boljše, zato 
smo km alu  po ureditvi startn ih  
m est pristopili tudi k  žrebanju. 
Samo žrebanje je  bilo h itro  o- 
pravljeno in  ugotovili smo, da je 
tok rat rekordno število p rijav lje 
nih tekm ovalcev — ribičev, k a r 
43. ,Tako je  prišlo celo do precejš-

Vroča razmišljanja o Portorožu
(Nadaljevanje s 6. strani)

Sem. m nenja, da je  sedanji na
čin letovanja v redu. Im am  pa e- 
no pripombo. Nam reč, zdi se mi, 
da bi mogli v doglednem  času po
skrbeti, da bi povečali kapacitete 
doma, tako da bi v  čim večjem  
številu  naših ljudi omogočili le
tovanje v Portorožu. Pa še nekaj. 
Po sindikalni listi bomo v  bodoče 
dolžni izdvajati 10 % m ase za le t
ni dopust za razvoj delavskega tu 
rizm a. Zato sem m nenja, da bi b i
lo potrebno ta  sredstva nam eniti 
predvsem  za razširitev (pridobi
tev) novih kapacitet v še kakšnem  
drugem  obm orskem  kraju . Na ta  
način bi naši ljud je  lahko ne sa
mo letovali, am pak  tudi izbrali 
k ra j letovanja.

PLATINOVSEK KAREL — vzdr
ževalec butanskih naprav

V Portorožu sem  letos letoval 
drugič.

V prvi vrsti zaradi cenenosti, 
kajti kam  drugam , rečimo v  ho
tel, ne morem, k e r mi to  žep ne 
dopušča.

Glede na obliko le tovanja n i
m am  nobenih pripom b. Zdi se mi 
celo, da se je  precej stvari popra
vilo na bolje. P redvsem  je večja 
disciplina v domu. Tudi h ran a  se 
mi zdi v redu. Zato si želim, da 
bi tudi v  prihodnje ostalo letova
n je na takšnem  nivoju, predvsem  
k a r se tiče cen seveda. P ripom nil 
pa bi rad  sam o nekaj. Po m ojem  
bi m orali m alo 'bolj urediti oko
lje  doma, k ar bi po m ojem  m ne
n ju  samo še izboljšalo že tako k ar 
p rijetno  počutje.

j
ZALETEL VILI — brigadir piha
lec

V Portorožu le tu jem  odkar smo 
kupili dom.

Sem p rihajam  zato, ker m i je 
všeč, pa tudi cene so še k a r  p ri
m erne.

K akšnih posebnih pripom b n i
mam . Moti me sam o oddaljenost 
dom a od m orja, zato se mi zdi, da 
ne bi bilo slabo, če bi se dalo n a 
baviti kombi za prevoz predvsem  
stare jših  ljudi in  m ajhn ih  otrok.

Se bi lahko koga povprašal za 
njegovo m nenje, vendar sem pre
pričan, da kaj bistveno novega ne 
bi zvedel. K ot sem  že uvodom a o- 
menil, se ne m orem  znebiti ob
čutka, da bi ljud je  še m arsikaj 
povedali, vendar ne vem, zakaj si 
tega ne upajo. Žal im a lahko ta k 
šen m olk tudi negativne posledi
ce. Zato naj na koncu dodam še 
nekaj svojih ugotovitev. Lahko 
rečem, d a  smo lahko  še kako za
dovoljni, da im am o svoje domove. 
Ne vem, koliko bi bilo tis tih  sreč

nežev, kateri bi si lahko privoščili 
dopust z družinam i v hotelih ob 
takšnih  cenah, kakršne »kralju je
jo-« trenutno  na Slovenskem P ri
m orju. K ajti odšteti za steklenico 
p iva starega ju rja  ali pa še več,

Tartinijev trg v Piranu

da o Radenski in  vinu niti ne 
govorim. K je pa je  še pijača in 
sad je za otroke. V sa  te  cene te 
tako oskubijo, da bi šli lahko m or
je  samo pogledat, če je  še slano. 
Žal je  po cenah sodeč že zdavnaj 
preraslo. P a  ne m islite, da so sa
mo cene tiste, ki spravijo  človeka 
v slabo voljo. Ne! So še druge 
stvari, ki poštenega Slovenca za
bolijo globoko v srcu. V tem  ba- 
bilonu sonca, vročih hlačk, m ini 
m inijev, kopalk in  vsega častitega 
perila, ki kom aj še kaj človeškega 
skriva, se domači tu ris t počuti do
kaj bedno. Slovenska beseda, k a
tero  tako vneto  zagovarjam o in 
smo nan jo  ponosni, slovenska be
seda, za katero  se je  K aplan M ar
tin  Čederm ac tako zagrizeno in 
vneto boril, komaj da je  tu  v tem  
babilonu še kaj vredna. N atakarji 
in ostalo strežno osebje po gostin
skih objektih  vse ra je  vidijo tu 
jega tu rista , ki se bohotno prizib- 
lje v lokal. Tu se vse gleda skozi 
prizm o deviz in debelo, nabasanih  
denarnic. P a ni važno, ali je  ta  
ali pa ta. Samo da je  doma on
k raj naše ljubljene domovine. Saj 
ni važno, kaj misli. Važno je, da 
je  prišel zapravljati. No in tako 
in tako naprej. Domači tu ris t pa 
lepo glej in  prem išlju j. P rem iš
lju j, kaj pom enita tisti dve bese
di, ali kako se že rečeta, no, sem 
se že spom nil »delavski turizem «, 
da »delavski turizem «.

nje prenatrpanosti tekmovalcev, 
kar je  oviralo tekm ovalce same. 
O takšnem  načinu tekm ovanja bo 
potrebno v prihodnje nekoliko 
bolj razmisliti, saj m orajo biti po
goji za kakršno koli tekm ovanje 
dobri — torej boljši kot so bili 
sedaj.

Tekm ovanje je tra ja lo  dvakrat 
uro in pol. P rav  tako ne morem o 
trd iti, da je bil ulov dober, toda 
rib  za piknik je bilo vseeno za
dosti. Tudi čas tekm ovanja je bil 
z ozirom na izredno vročino n e
prim eren, od 7. u re do 10.30. V 
bodoče bomo skušali pričeti vsaj 
eno uro prej, k a r bo verjetno 
vplivalo tudi na ulov.

Po končanem  tekm ovanju  se je 
pričelo s teh tan jem  plena. Tek
movalci so se uvrstili takole:

1. mesto je  zasedel Ekič Bernal 
— 624 točk

2. mesto je  zasedel Podlogar 
Bogomir — 398 točk

3. mesto je zasedel P ikel B ran
ko — 312 točk

Tudi ostalim  sedem najstim  ri
bičem je bil lov naklonjen, a  m anj 
od prvih, žal pa je  k a r  23 tek 
movalcev ostalo brez plena, med 
njim i lahko navedem o tudi s ta 

rejše, dobre ribiče. Vzrok smo že 
delno navedli, vendar to  ne 
zm anjšuje uspeha zmagovalcev, 
ker so bili izredno prizadevni pri 
tekm ovanju. Zmagovalci so p reje
li lepa darila (za ribolov), k a r naj 
jim  bo spodbuda za naprej.

Po končanem  tekm ovanju smo 
se vsi odpravili na Savo, k je r so 
tekm ovalci im eli pripravljeno 
skrom no kosilo, nato  pa je bil p ik
nik pod »Brdajzem« pri Sàvi. Na 
voljo je  bilo zadosti rib, tako da 
so ljub itelji rib  prišli na svoj ra 
čun. Tudi nekaj domačega vina 
je bilo poleg pečenih rib, tako da 
je mnogim precej dobro stekel je 
zik. Ne želim opisati te  diskusije, 
ki so se m edtem  vršile, kajti s ta 
ri pregovor pravi, da »ribičem« 
ne smeš verjeti veliko, kadar go
vorijo o lovu in ulovu. Upam, da 
se strin ja te  s to pripombo.

Torej za vse je  bilo v nedeljo 
preskrbljeno, tako da nam  bo ta  
dan po vsem lepem  ostal še dolgo 
v spominu, te r se bomo rad i od
zvali tudi drugo leto na tekm ova
n je in piknik.

Torej ribiči, dober prijem !
K arli G rčar

ODBOR ZA POSLOVNO POLITIKO
je na svojem V. rednem zasedanju, 
dne 9. 8. 1974 sprejel naslednje 
sklepe:

1. Pod drugo točko dnevnega 
reda je odbor obravnaval poroči
lo o rezultatih  poslovanja podjet
ja  kot celoti v  dobi jan u ar—junij 
1974 s prim erjavo z isto dobo leta 
1973 in s planom  za leto  1974 in 
ga potrdil.

Za izplačilo osebnih dohodkov 
za mesec JU L IJ 1974 se določi 
vrednost točke v višini 1,03 din.

2. Pod tre tjo  točko dnevnega 
reda je  odbor spreje l sklep, da 
tov. M linar M artin in  dipl inž. 
US Aleksej izvršita službeno po
tovanje v ZR Nemčijo k firm i 
»Rolla« v  zvezd z dobavo stekle
nic »bonekamp«.

Za potovanje je  odobril 11/2 
dnevnice na osebo.

3. Pod četrto točko dnevnega 
reda je odbor obravnaval razne 
vloge, in sicer:

a) Ribiški družini H rastn ik  je 
sklenil dodeliti finančno pomoč

za razvitje prapora v  višini 1.000 
dinarjev.

Na željo ribiške družine je  bil 
za razvitje prapora določen inž. 
Tužar Jože, ki bo nadom eščal to
variša direktorja.

b) Zvezi vojaških vojnih invali
dov H rastn ik  se dodeli finančna 
pomoč v višini 1.000 d in  za orga- 
n d ira n je  srečan ja vseh vojaških 
vojnih invalidov občine H rastnik.

c) Odbor za športno rekreacijo 
S teklarne H rastn ik  je  podal od- 
bcru  poročilo in  obračun stroškov 
steklarskih iger »Tjentište 74«. S 
tem  v zvezi je  odbor potrdil po
ročilo in obračun stroškov, ki so 
nastali v  zvezi z udeležbo naših 
športnikov na steklarskih  šport
n ih  igrah na »T jentištu  74«.

Vodja gospodarsko planskega 
sektorja tov. K orbar H eda naj po
išče možnost v rn itve finančnih 
sredstev v zvezi s stroški, ki so 
nastali z udeležbo n a  steklarskih 
športnih igrah.

H abjan  Gizela

Pogled n a  del udeležencev zborovanja v H rastniku



HRASTNIK DOBIL TRIM STEZO
vornosti lotili zastavljene naloge.težavam  je delo na objektu  k a r 
Delo so si razdelili m ed seboj nalepo napredovalo. K rajevna skup-
posamezna področja. Eni so bili 
zadolženi za ureditev  soglasja z 
lastniki zemljišč, po katerih  naj 
bi proga potekala. Drugi so spet 
stopili v kontak t z delovnimi or
ganizacijam i na področju h rast- 
niške občine, katere  naj bi b rez
plačno izdelale orodja. Tako eni 
kot drugi so s polno m ero razu
m evanja dosegli soglasje p ri vseh, 
katere so obiskali. Na podlagi teh 
sporazum ov je  odbor lahko p ri
stopil h g radnji objekta. Želja č la
nov je  bila, d a  bi progo izročili 
svojem u nam enu že za d an  m la
dosti. Žal so se vm es pojavile raz
ne težave, pa tudi vrem e v spo
m ladanskem  delu ni bilo naklo
njeno graditeljem . K ljub vsem

nost pa je  istočasno pričela tud i z 
ured itv ijo  ceste od Ju tran jk e  do 
Beravsa. Eno k  drugim. K ontinu i
rano delo, precej prostovoljnih de
lovnih ur, polna pomoč pri izde
lavi orodij in  postavitev le teh 
na posam ezne postaje te r  vse o- 
stalo, je  prineslo do skupnega ci
lja.

In kakšna je  proga? Kot veči
na prog v Sloveniji je  tudi ta  dol
ska g rajena po vzorcu švicarskih 
prog V itta P arrku r. Dolga je  p ri
bližno 1500 m  in  vsebuje dvajset 
postaj. Leži v gozdu nad J u tra n j
ko na področju terena Laz. Od 
tod tudi n jeno  ime. G ra jena je 
tako, da p rv ih  nekaj postaj vse
bu je izvajan je  prostih vaj in  vaj

V soboto, dne 24. 8. 1974, je  
H rastn ik  dobil prvo telovadnico 
v  naravi. Skrom ne otvoritve prve 
TRIM steze, se je  k ljub  slabem u 
vrem enu udeležilo k a r  lepo števi
lo občanov H rastn ika in  Dola. V 
velikem  številu  pa je  bila zasto
pana predvsem  mladina.

M iselna graditev  takega objek
ta  se je porodila v vrstah  s ta re j
ših članov TVD P artizana Dol že 
preteklo  jesen. Po krajši konsul
taciji na nivoju občine in  k ra 
jevne organizacije SZDL Dol pri 
H rastn iku  je  bil sestavljen grad
beni odbor. Lahko rečemo, d a  so 
se člani odbora, ki je  bil se
stav ljen  m im ogrede iz sam ih 
zbranih  družbenopolitičnih in 
športn ih  delavcev z Dola, zelo 
m arljivo  in  s polno m ero odgo-

V okviru proslavljanja dneva 
vsta je  so se na kegljišču za Sa
vo pom erile 6 članske ekipe po
sam eznih TOZD Steklarne H ra
stnik. Zm agala je  p rva ekipa

„ TOZD I. s 483 podrtim i keglji, 
pred ekipo DSSS 473 in drugo 
ekipo TOZD I. s 415 podrtim i 
keglji.

Čeprav im ajo brodarji v zadnjem  
času velike težave z objektom, 
pa vseeno žanjejo lepe uspehe 
na dom ačih in tu jih  vodah. M la
di kajakši in kanuisti so na le
tošnjem  slovenskem  pionirskem  
prvenstvu na Muri pri Radencih 
osvojili k ar 7 prvih mest, poleg 
tega pa so tudi ekipni prvak 
Slovenije za leto 1974.

E nkraten  je bil pogled na približ
no 1000 gledalcev, ki so ob ob
činskem  prazn iku  na igrišču na 
Logu sprem ljali p rija teljsko  ko
šarkarsko tekm o m ed lju b ljan 
sko Olim pijo in zagrebško Lo
komotivo. To je  dokaz več, da 
se mladi H rastn ičani zanim am o 
za kvalite tne športne prireditve.

R enoviranje športn ih  objektov na 
Logu se je  že pričelo. Nekaj 
sredstev je  dala TTKS občine 
H rastnik, tako da bodo do p ri
četka jesenskih tekm ovanj ob
jekti vsaj delno popravljeni, saj 
so do sedaj dajali dokaj k lavrn 
videz in verjetno tudi sliko s ta 
n ja hrastn iškega športa.

Ali to ni uspeh? Na državnem  p r
venstvu kajakašev in  kanuistov 
v slalomu, ki je bilo letos 22. 
ju lija  na Savi v Tacnu, je  med 
kajakaši zmagal Ibrahim begovič 
(Vrbas, B anja Luka), H rastn i
čan Barič Franc ml., pa je  za
sedel 4. m esto z zaostankom  za 
prvim  za 20,2 točke. V kanuju  
dvosedu sta  H rastn ičana H alzer- 
Vovk zasedla 5. mesto. Ekipno 
so H rastničani bili tok rat sedmi.

Jugoslavijo je  na m ednarodnem  
tekm ovanju kajakašev  in  kanu i
stov v Franciji zastopala rep re
zentanca Slovenije. V slalom u 
in spustu v izredno hudi m ed
narodni konkurenci je  H rastn i
čan Barič F ranc ml. zasedel od
lično 10. mesto in bil tako  n a j
uspešnejši Jugoslovan. Med 
drugim  je  prem agal tudi letoš
njega državnega p rvaka Jugo
slavije Ibrahim begoviča iz B a
n ja  Luke in odličnega B itežnika 
iz Nove Gorice. N astopila sta  
tudi kanu ista  Halzer-Vovk in od 
osmih posadk zasedla 7. mesto, 
vendar je  treba poudariti, da 
s ta  se v drugi vožnji zaradi iz
redno slabe oprem e kom aj p re
bila do c ilja  in rešila iz izred
no divje vode.

Da, tud i na državnem  prvenstvu 
so bili najm lajši h rastn išk i bro
d arji zelo uspešni. V skupnem  
seštevku so na reki N išavi pri 
Nišu na letošnjem  državnem  
prvenstvu v kajak ih  in  kanu jih  
na div jih  vodah osvojili 2. m e
sto. K anuista H alzer—Volk sta  
prem očno zm agala in s ta  tako 
letošnja d ržavna prvaka, pa tu 
di drugi so se odrezali.

A m pak tudi strelci ne m irujejo. 
Na m edobčinskem  tekm ovanju 
4 članskih ekip  z MK puško na 
strelišču SD »-Steklar-« H rastn ik  
je  sodelovalo 6 občinskih ekip, 
ki so dosegle naslednje rezulta- 
te te: 1. K am nik 922. 2. Postojna 
910, 3. H rastn ik  I. 858, 4. Zagor
je  I. 789, 5. Zagorje II. 750 in
6. H rastn ik  II. 638 krogov od 
1200 možnih.
Med posam ezniki so bili n a j
boljši: 1. Šuligoj (Postojna) 245, 
2. Repič 238, 3. Podgornik 238 
(oba K am nik), 4. Rešetar (Hra
stnik) 235 in  5. M ikoletič (Po
stojna) 233 krogov od 300 m ož
nih.

Nekaj športnikov S tek larne H ra
stn ik  je letos po večletnem  p re
m oru ponovno sodelovalo na ju 
goslovanskih stek larsk ih  igrah, 
ki so bile v začetku ju lija  na 
T jentištu . Med okrog 1200 ude
leženci so nekateri dosegli lepe 
uspehe in tako  dostojno zasto
pali naš kolektiv. N aslednje leto 
bodo stek larske igre v K um rov
cu.

E nkra tna  p rilika  se je  ponudila 
ak tualn im  prvak in jam  republi
ške ženske rokom etne lige Slo
venije, ekipi »Borca« iz Polja, 
da bi lahko tekm ovale v II. 
zvezni ligi. Od tega tekm ovanja 
so odstopile zaradi pom anjka
n ja  finančnih  sredstev, zato bo 
v tekm ovalni sezoni 1974/75 v
II. ligi nastopala ekipa »Gore
nje« iz V elenja kot d rugouvr
ščena ekipa v Sloveniji.

S icer pa bo kvalite ta  republiške 
ženske rokom etne lige po vsej 
verje tnosti precej boljša. V li
go sta  se nam reč iz II. zvezne 
lige vrnili ekipi B ran ika iz M a
ribora in P artizan a  iz Brežic. 
O betajo se kvalite tnejše tekm e 
za Savo.

Jesensko prvo kolo bodo rokom e
tašice »Steklarja« igrale že 25. 
avgusta. Tekm ovanje se p riče
n ja  tako km alu  predvsem  zara
di tega, ker bo v republiški ligi 
letos verje tno  nastopalo 12 ekip.

U pati je, da bo povečanje rep u 
bliške ženske rokom etne lige 
imelo svoj vpliv  tudi na kvali
te to  ženskega rokometa. Do se
daj je znano, da bodo nastopale 
naslednje ekipe: B ranik  M ari
bor. P artizan  Brežice, S tek lar 
H rastn ik , Slovan L jubljana, Bo
rec Polje, Izola, E ta Idrija , Č r
nom elj, U snjar Šm artno in Do
bravlje. O dprti sta  še dve p raz
ni m esti za prvake conskih lig, če 
bodo ti p rvaki nastopali, pa v 
času poročanja še ni znano.

Tudi nogometaši se vestno p ri
p rav lja jo  na novo tekm ovalno 
sezono. V sezoni 1974/75 bodo 
tekm ovali v ljub ljansk i nogo
m etni podzvezi. V tej konku
renci bodo vsekakor boljše in 
zanim ivejše tekm e, upati pa je  
tudi, da se bodo tudi nogom eta
ši km alu  vrn ili vsaj v  zahodno 
consko nogom etno ligo. P redv i
devajo pa se nekatere s tru k tu 
ra lne  sprem em be tekm ovanja, o 
čem er pa v času poročanja še ni 
nič jasnega. Tekm ovanje se 
prične konec avgusta.

Ravno tako kot športne objekte 
na Logu, bo vsekakor potrebno 
obnoviti objekte za Savo. T re
nutno  je  v najbolj kritičnem  
stan ju  dovozna cesta do objek
tov od Savskega mostu, poleg 
tega pa bo treba ured iti tudi 
nogometno igrišče.

In  k je  bodo letos nogometaši 
»H rastnika« igrali prvenstvene 
tekm e. Pravijo , da so se v  vod
stvu  k luba dogovorili, da bodo 
prvenstvene tekm e igrali v no
vi tekm ovalni sezoni na igrišču 
na Logu, seveda če bo igrišče 
usposobljeno. Igrišče se uspo
sablja, vendar je  potrebno p ri
pom niti, da bo v začetku , sep
tem bra na nogom etnem  igrišču 
'na Logu večje politično zboro
v an je  in  tako verjetno nogome-

■ taši vsaj prve tekm e ne bodo 
mogli odigrati na tem  objektu.

razgibavanja. Postaje od številke 
8 do približno 15 zahtevajo  vaje 
moči in  vzdržljivosti, m edtem  ko 
so nazadnje postaje g rajene tako, 
da obiskovalcu nudijo sprostitev 
telesa po obisku proge in  mu o- 
benem  nudijo  možnost sam okon
trole po končanih vadbah. Celot
ni del proge leži v gozdu. S tart in 
cilj se naha ja ta  skoraj na istem  
mestu. P red  startom  je precej ve
lik  ograjen prostor, k je r je dana 
široka možnost ig ran ja m alega 
nogometa, odbojke, badm intona 
in podobnih iger. Velika prednost 
TRIM steze je  tudi v tem, ker ni 
raztegnjena in  se naha ja  na raz
m erom a m ajhnem  prostoru. Da bi 
bilo počutje in  obiski steze še p ri
jetnejši, nam eravajo  graditelji na 
jasi pred  sta rtom  postaviti m ajh -' 
no brunarico, ki naj bi služila kot 
garderoba in  inform ativna p isar
na. K m alu bodo na voljo tudi 
kontrolni TRIM kartončki, kate
ri so že v izdelavi v trboveljski 
TIKI.

Vsem obiskovalcem pa bi radi 
om enili tudi to, da so avtobusne 
zveze m ed H rastnikom  in  Dolom 
zelo ugodne. P ristop  do steze z 
Dola je  v celoti zelo dobro in v id
no označen. Z avtobusne postaje 
na Dolu pa do steze je  slabih 15 
m inut hoje.

Zakaj TRIM steza? O njenih 
vsesplošnih koristih  ne bi radi po
navljali, ker je  bilo o TRIM špor
tu  za vsakogar, predvsem  v  zad
n jih  dveh letih zelo veliko nap i
sanega. T renutno je  v  Sloveniji 
okrog dvajset TRIM stez, vendar 
to število narašča iz dneva v  dan. 
Razveseljivo pa je  predvsem  spo
znanje, da so vse te steze zelo 
dobro obiskane. Po nekakšnem  
začetnem  odporu so se ljud je  kaj 
h itro  navdušili nad  takšnim  nači
nom sprostitve, tako da tovrstne 
objekte s pridom  uporabljajo . Ver
je tno  se bo kdo vprašal, zakaj 
smo gradili stezo ravno na Dolu. 
Vzrok je  samo eden, toda odloči
len. Na celotnem  obm očju hrast- 
niške občine je  sam o ta  predel 
zaenkrat še zaščiten pred  plini in  
sajam i. Poglavitno .za TRIM ste
ze pa je, da ležijo na svežem in 
čistem  zraku.

Stroški! Že uvodom a smo ome
nili, da so orodje izdelale h rast- 
niške delovne organizacije. OSS 
in  TTKS pa sta  priskočila n a  po
moč s finančnim i sredstvi v skup
ni višini 13.000 din. Seveda bi bili 
izdatki mnogo večji, če ne bi bila 
večna dela oprav ljena s prostò- 
voljnm  delom. F inančno pomoč so 
grad itelji porabili predvsem  za 
tab le  z napisi, nakupom  mreže, s 
katero  je ograjen  prostor pred 
sta rtom  in pa za prevozne stro
ške pri dostavi orodja te r  gradbe
nega m ateriala.

In  kaj pričakujejo  g rad itelji? 
P redvsem  to, da njihov tru d  ne 
bi bil zaman. Ta trud  pa boste 
poplačali p rav  vsi, če boste obi
skovali stezo. O bisk steze je  brez
plačen in  časovno neom ejen. S te
za je  nam enjena širokem u k ro
gu ljudi, neom ejeno na starost in  
šport. Poleg tega pa pričakujem o, 
da bodo stezo s pridom  uporab
lja le  tudi vse športne ekipe za 
svoj kondicijski del treningov.

Na koncu na j še omenim, da je 
stezo po krajšem  slovesnem  govo
ru  predsednika gradbenega odbo
ra  E rm ana inž. S ilvina odprl in 
izročil svojem u nam enu eden n a j
sta re jših  članov TVD P artizan  
Dol Jože Dragar. J. P.



UPOKOJEN JE BILZanimalo vas bo
Prišli v podjetje:
Oblak Anica — prodaja lka v bi

feju, M ilbauer Jože — strugar, 
Pušnik Anton — elektrikar, Pu- 
stinšek M ilan — cizeler, Ilič Dra- 
giša — odnašalec, Vene F ranc — 
klepar, K naus V iktor — kovino
strugar, Ramič A dem  — odnaša
lec, Gec M ilena — kontrolor v 
TOZD II., K reže Srečko — cize
ler, Sladič Silvester — delavec v 
skladišču embalaže, Šm it Zdeslav
— odnašalec, Butič A nkica — 
kontrolor v TOZD II., Šm it Sandi
— elektrikar, Š tiher Drago — ko
vinostrugar, Šubi Jože — odnaša
lec, Redžič F en d a  — odnašalka, 
Colič A m ir — odnašalec, Ramič 
Sabit — odnašalec, Aleševič Meh- 
m ed — odnašalec, Ferm e M arjan
— delavec v skladišču embalaže, 
Percelj M arjana — adm inistra tor 
v  TOZD II., P latinovšek K arl II.
— pripravnik  v  razvojnem  sek
torju , H ajdarevič Edina — odna
šalka, Zgonjanin M arinko — de
lavec (pomožni) v  TOZD IV., Šo
ba M itja — delavec v skladišču, 
Hušidič Šefika — odnašalka, K lju- 
čevšek M arjana — odnašalka, Ba
rič A nton — delavec na kanalu, 
Odžič I lija  — odnašalec, M arko
vič Nedo — odnašalec, K urtovič 
Besim — odnašalec, S toklasa Edi
— ključavničar, K ožar T atjan a  — 
kontrolor v TOZD II., A hm ed Be- 
čir — polirec modelov, D vornik 
Blaž — cizeler, H rstič Sauda — 
odnašalka, Grgič Slavica — odna
šalka, A hm eti Nazmi — odnaša
lec, Rustoli A bdula — odnašalec 
Zaletel Rom an — odnašalec, 
Petrovič Živko — pobiralec 
črepinj, G rčar M arija — prip rav
nik.

Odšli iz podjetja
Na lastno željo:

Jazbinšek F ranc — krogličar, 
M ijatovič Dušan — odnašalec, 
Povše Cvetka — natikalka, D rob
ne Jožica — odnašalka. Orožen 
Zofija — ročno čiščenje modelov, 
S luga A ndrej — stro jn ik  v TOZD
II., K rižanec M ilena — odnašalka, 
Savkovič V anja — knjigoV. uvoza 
in  izvoza (pripravnik), Z atler Bo- 
janka — kontrolor v  TOZD II., 
N esladèk B ranko — delavec na 
kanalu, Belak Drago — vzdrževa
lec v  TOZD II., M arinko Jerica  — 
odnašalka, Čečko Ivan — IV. na
biralec, Brečko Ludvik — nab ira
lec. Jošt K ata rina  — pomož. de
lavka v brusilnici, K m et M arija
— delavka, Golič N enad — do- 
stavljalec stekla, K ožar T atjana
— kontrolor v  TOZD II.

Upokojeni:

Knez Alojz I. — izm enski vod
ja. Jakopič Ivana — vodja nak la
dalne skupine, M eterc A ngela — 
vezalka v brusilnici.

Samovoljno zapustili delo:

Tržan M arko — krogličar, K u
šar Ivan — nabiralec, Bugari novič 
Spaso j e — pobiralec črepinj, Pi- 
sarevič Boro — odnašalec.. Lasnik 
N ada — odnašalka, Podpečan Mi
lena — kontrolor v TOZD II., Pov
še Jože — krogličar, Pavlič J a 
nez — pobiralec čreplinj, Jelen 
Rom an — krogličar, Džafič Šefi
k a  — odnašalka, Z alter Boris — 
odnašalec, U rana Vid — ročni pi
halec, P etauer Eleonora — kon

tro lor v TOZD II., B iderm an M ar
jan  — vzdrževalec v TOZD II., 
Šm it Zdeslav — odnašalec, K rstič 
S ilva — odnašalka, Ramič Adem 
— odnašalec.

Pogovarjali
GODICELJ NADA — blagajni

čarka v bifeju

Prosim  za nekaj osebnih podat
kov.

Rodila sem  se 6. decem bra 1951 
v H rastniku. Po uspešno končani 
osnovni šoli sem se nam eravala 
izučiti frizerskega poklica. Žal ni 
bilo prostega učnega mesta, tako 
da sem bila prim orana kot mno
ge, da se zaposlim v steklarni.

In  koliko časa si potem že za
poslena?

P rihodnji mesec bo 8 let.
P a  si ves čas v b ifeju?
Da.
Kako to, da si se zaposlila na 

tem  m estu?
V tistem  času se m i je  to  de

lovno m esto zdelo še najbolj p ri
m erno za mojo dokaj šibko te 
lesno konstrukcijo.

No, in  sedaj si verjetno zado
voljna?

Zadovoljna? Da in  ne. Delo, ki 
ga opravljam  sicer ni naporno, so 
pa raznorazne druge težave.

K atere?
Predvsem  me m otijo razni očit

ki in pa netovariški, včasih celo 
nesram ni odnosi nekaterih  članov 
kolektiva do nas, ki smo zaposle
ne v bifeju.

P a misliš, d a  so takšni očitki, 
ozirom a kritike, če jih  bolj blago 
im enujeva, upravičeni?

Včasih so sicer res upravičene, 
kajti nihče ni nezmotljiv. Boli pa 
me. da zaradi nekaterih  posamez
nih izpadov in  prekrškov trpim o 
in prenašam o žaljivke tudi ostale, 
pa čeprav nismo nič krive.

Ce se ne motim, se je  stanje 
precej izboljšalo?

Res je. Tako očitki, kot način 
dela s ta  se precej obrnila na bolje.

P raviš, da se je način dela iz
boljšal. Kako?

Način dela se je sprem enil p red 
vsem  v tem, d a  vsaka izmena n a
redi svoj obračun prodaje, tako da 
so eventualne napake takoj opaz
ne in jih  lažje te r  h itre je  najde
mo te r seveda tudi rešimo. Pove
dati pa moram, da p rim an jk lja
jev pravzaprav niti več ni. Če že 
pride kdaj do kakšnega p rim an j
k lja ja , je  to le posledica nepra-

V mesecu ju liju  sva se še pogo
v arja la  v obratn ih  prostorih  s tov. 
Alojzom Knezom, ki so mu tekli 
zadnji dnevi pred upokojitvijo  v 
našem  podjetju. Dolga le ta  sva bi
la sodelavca in sva skupno reše-

smo se ...
vilnega obračuna. Sicer pa se člo
vek pri takšnem  delu lahko kdaj 
pa kdaj tudi zmoti.

Dobro, kolikšen pa je potem 
dnevni inkaso?

Ja, inkaso je precej različen. V 
dnevih plače presega včasih tudi 
2 s ta ra  m ilijona. M edtem pa se 
zgodi, da v sušnih dneh prodamo 
tudi samo za 800 sta rih  tisočakov. 
To velja  seveda za vse tr i izmene.

Zakaj pa misliš, da je  taka ob
čutna razlika?

Vzroki so predvsem  boni. L jud
je mislijo, da m orajo bone takoj 
spraviti v promet. Tako se n a j
večkrat zgodi, da im am o ob plači 
v blagajni pretežno samo bone in 
le malo denarja.

Še nekaj me zanima. So ljudje 
zadovoljni z izbiro?

Tudi s te  strani so m nen ja  raz
lična. Medtem, ko nekateri hva
lijo in  pravijo, da im am o celo 
preveč prehram benih artik lov  na 
zalogi, pa so drugi m nenja, da ni
m ajo kaj kupit, ker češ, da nič 
nimamo. Res pa je, da izbira v 
poletnih mesecih n i tako pestra. 
To pa je  bolj posledica neprim er
nih shram benih prostorov.

Precej govora je  že bilo o adap- 
tira n ju  prostorov bifeja, pa o no
vih prostorih itd. Si m orda kaj 
seznanjena s tem ?

K arkoli bi rekla, bi se verjetno 
zmotila. Vem. da je  bilo že zelo 
veliko govora. Bile so že tudi iz
brane lokacije. Toda kdaj in kje, 
pa verjetno nihče ne ve.

Če malo sprem eniva tok naji
nega pogovora. Kako delujete kot 
sam ouprav lja la  glede na to, da je 
vaša TOZD številčno zelo m ajh 
na?

Vsi smo vse!
In  kakšni so rezultati?
Bolj skrom ni !
Kakšno pa je sodelovanje z os

talim i TOZD?
Zelo slabo. K ajti še danes ni

smo prejeli razlike, ki je  nastala 
p ri podražitvi toplih  malic. Ne bi 
pa mogla kaj več povedati, ker se 
n iti ne razum em  dosti na to plat 
poslovanja.

Nada. preden končava najin  po
govor, samo še nekaj. K akšna se 
ti zdi rubrika, katere gost si to
k rat?

Mislim, da je rub rika  »Pogo
varja li smo se« zelo v redu  in 
predvsem  zanimiva. Všeč mi je 
tud i zaradi tega. ker im a vsak 
gost možnost, da pove svoje m iš
ljenje, k a r drugače verje tno  ne 
bi storil.

No, pa povej še ti svoje m išlje
nje.

Ne vem, mogoče bom razočara
la. Toda, ko pa je  toliko tega še 
nedokončanega in nedorečenega.

K ljub temu, najlepša hvala za 
ta le  pogovor. M orda te  še kdaj 
obiščem in boš ta k ra t kaj »dorek
la« ko bo »dokončano«.

Prosim.

vala probleme, ki so se pojav
lja li pri našem skupnem  delu v 
kontroli steklenih izdelkov. Res 
pravi, da komaj čaka svojo upo
kojitev, kajti nem alokrat se d a
nes porajajo takšni problemi pri 
delu z ljudm i, da je kar prav, da 
zapustim  podjetje! Je  res tako?

Tov. Alojz Knez je  bil zapo
slen v kolektivu Steklarne H rast
n ik  vse od leta 1932 in je  eden od 
tistih, ki je  delal vsa le ta  v n a
šem kolektivu. Nad 35 let je p re
stopal prag podjetja in doživljal 
lepe in grenke ure pri svojem de
lu. Kot večina domačinov je  tudi 
tov. Lojze pričel kot odnašalec, 
krogličar in  kaj km alu ga sreča
mo kot pom očnika in  pozneje kot 
b rigad irja  delavnice pihalcev 
steklenih  izdelkov.

Vse svoje življenje, znanje in 
zdravje je posvetil za svoj kolek
tiv. P ri svojem  delu kot brigadir 
je  bil vedno p riprav ljen  vzgajati 
m lajše kadre  in lahko rečemo, da 
je  svoje delo vestno opravljal.

Tovariš Lojze je  izkusil vse gro
zote vojne. Saj ga je  v letu 1942 
zaradi svojega ak tivnega dela a- 
re tira l gestapo, bil je  zaprt v T r
bovljah. Kot m obiliziranec v 
nemški vojski je preživel vse gro
zote ruske fronte, k je r jè  bil že 
po treh  mesecih u je t od Rusov. 
Po vrnitv i domov v  le tu  1946 se 
je  takoj zaposlil v  S teklarni 
H rastnik.

Posledice vojne, predvsem  pa 
težkega dela, so se pokazale tudi 
na zdravju tovariša Lojzeta.

Invalidska kom isija m u je  20. 
10. 1964 priznala invalidnost III. 
kategorije. Od tega časa naprej 
smo videli tovariša Kneza pri de
lu  v kontroli izdelkov, najprej kot 
kontro lorja tehničnega stekla, 
predvsem  je  pregledoval žarome
te za avtom obilsko industrijo, 
pozneje ga srečam o kot izmenske
ga vodjo v kontroli. Mi, ki smo 
z n jim  delali, lahko rečemo, d a  je 
bil pri svojem  delu vesten in do
sleden, k ljub  tem u da je bil malo 
siten, vendar je  bila tem u vzrok 
skoraj vedno njegova bolezen.

Danes, ko gre tovariš KNEZ v 
zasluženi pokoj, m u lahko rečemo 
samo hvala za ves trud  in m u že
limo. da bi še mnoga leta užival 
jesen svojega življenja.

R. V.

Čitajte

STEKLARJA



MLADI HRASTNIŠKI KAJAKAŠI IN KANUISTI 
DRUGI NA DRŽAVNEM PRVENSTVU V NIŠU

V avgustu je  bilo na reki Ni- 
šavi pri N išu državno prvenstvo 
za pionirje — kajakaše in  kanu i
ste  na div jih  vodah. Na tem  p r
venstvu so nastopali tudi mladi 
h rastn išk i b rodarji in dosegli ne
kaj odličnih rezultatov, k a r je  po
noven dokaz pravilnega dela z 
m ladim i v  Brodarskem  klubu 
H rastnik.

V kategoriji kajakašev so med 
43 nastopajočim i sodelovali tudi 
š tirje  H rastničani. Državni p rvak

v tej kategoriji je  postal Živko- 
vič Dušan (Gusar — Niš), na od
lično drugo m esto pa se je  uv r
stil H rastničan S eničar Franc, o- 
stali H rastničani pa so zasedli n a
slednja m esta: 7. Savič Darko, 20. 
Delič Danilo, 38. Delič Drago.

V kategoriji kanu jev  enosedov 
je  H rastničan Coh Jože zasedel 3. 
mesto m ed 13 udeleženci.

V kategoriji kanujev  dvosedov 
pa smo H rastn ičani dobili dva 
nova državna prvaka. Vovk —

Državna pionirska prvaka v kanuju dvosedu za leto 1974 — VOVK— 
HALZER (Arhivski posnetek)

Upokojena je bila
IVANKA JAKOPIČ, zaposlena 

kot vodja nakladalne skupine v 
skladišču gotovih izdelkov, je  z 
m esecem  avgustom  zaključila svo
jo delovno dobo v kolektivu S tek
la rn e  H rastnik.

V S teklarni H rastn ik  se je  za
poslila 28. 8. 1945. le ta  kot sk la
diščna delavka. Vsa dolga le ta  je 
delala v skladišču, na jp re j kot de
lavka, ki je p renašala in prevaža
la steklene izdelke iz vezalnice, 
brusilnice v skladišče in zadnja 
le ta  kot odgovorna za nakladalno 
skupino pri odprem i ali dovaža
n ju  izdelkov v skladišče. Spomini 
so izredno grenki — danes se 
m lajše delavke sploh ne zaveda
jo, kako težaško delo je  bilo ne
koč v skladišču. Vsi izdelki so 
se m orali ročno prenašati, in  kar 
je  bilo najtežje, po strm ih stop
nicah v skladišče.

Res, dobra je bila Ivanka, da je 
la h k o  zdržala ta  dolga le ta  pri

tako napornem  delu v tovarni. Po 
delu v tovarni jo je  čakalo delo 
doma pri otrocih, tako da ni im e
la  veliko poč'tka. Zaradi vsega 
tega so jo nem alokrat v zadnjem  
času zapustile moči kot posledica 
bolezni, ki si jo je  nakopala pri 
delu; Seveda, težko fizično delo, 
delo v m razu in  prep ihu  strejo  še 
tako u trjenega človeka, kako bi 
ne fizično oslabljeno telo.

Ne samo to. Ivica Jakopič je v 
živ ljen ju  okusila več grenkih kot 
sladkih  uric. Pač usoda je tako 
hotela, nekaj ljudi je  vedno ne
srečnih v življenju, m ed njim i je 
bila tudi naša Ivica. Tudi pri de
lu je  im ela občutek, da je  v zad
n jem  času zapostavljena. Veliko
k ra t se je  počutila prizadeto, ker 
se je  pač m orala večkrat um akniti 
m lajšim  delavkam  pri njenem  
delu.

V endar delovni tovariši niso ho
teli, da bi b ila  Ivica zapostavlje
na, vedeli so, da so n jene moči ope
šale in da po trebuje m irnejše delo. 
K ljub tem občutkom  tovarišica 
Ivica ni obupala, ker jo je  težko 
živ ljenje in delo utrdilo, da je 
lahko takšne spodrslja je  pri delu 
prenesla.

Vsi delovni tovariši in  sodelav
ke iz skladišča gotovih izdelkov 
želimo tovarišici Ivici ob tej p ri
ložnosti, ko zapušča naše podjetje, 
da jim  oprosti za vse slabo. V 
spomin pa naj ji ostanejo lepe 
urice, ki jih  je  preživela v svo
jem  kolektivu skladišča. Želimo, 
da bi jesen svojega živ ljenja k ar 
najd lje  uživala zdrava v krogu 
svoje družine.

H alzer sta  m ed 13 posadkam i p re 
pričljivo zm agala in  ponovno do
kazala svoje kvalitete. Če bosta še 
napre j tako m arljivo  tren ira la , 
lahko brez pomislekov računam o, 
da bosta v prihodnje posegala za 
še boljšim i rezu ltati v m ladinski 
in članski konkurenci.

V kategoriji 3-krat K -L so 
H rastn ičani v zasedbi Delič, Seni
čar in Savič osvojili med tr in a j
stim i ekipam i ponovno drugo m e
sto za domačim »Gusarjem«.

KONČNA LESTVICA:
1. G usar Niš
2. »H rastnik« H rastn ik
3. M irče Acev Skopje

4. Lasta Skopje
5. Soške elek trarne Nova Gorica
6. Studenica Ušče
7. Ib a r K raljevo
8. Moše P ijade Skopje
9. M ura Radenci

Ob zaključku lahko vsekakor 
čestitam o vsem, ki so na tem  p r
venstvu zastopali barve H rastn i
ka, posebno še vsekakor državnim a 
prvakom a H alzerju  in  Vovku. Če- 
stike veljajo  tudi njihovim  tre 
nerjem  in drugim, ki so na ka
kršen koli način pomagali, da 
m ladi H rastn ičani dosegajo takš
ne rezultate.

Janez S trgaršek

P r v i  z b o r  
r e v ir s k ih  a k tiv is to v  

v H r a s tn ik u  
v s l ik i  in  b e sed i

Slavnostni govornik, predsednik Združenim godbam na prvem  
ZZB NOV Slovenije — Janko zboru revirskih aktivistov je di- 

Rudolf rigirai tovariš Jože Rus

Slavnostno zborovanje je v imenu organizatorja otvbril tovariš Alojz 
RIBIČ, predsednik odbora aktivistov OF in borcev NOVr. r.



Visoki družbenopolitični predstavniki, med njimi: Stane Dolanc, Sergej 
Kraigher, Miha Marinko, Lidija Šentjurc, Janko Rudolf, Janez Vipot

nik, Marjan Orožen, Maks Jakopič-Jur in drugi

zbora revirskih aktivistov se je udeležila velika množica nek
danjih borcev, mladine, pripadniki teritorialnih enot itd.

Na slavnostni prostor so prihajali 
naši visoki družbenopolitični pred

stavniki veselo razpoloženi

Vsakemu udeležencu zbora revir
skih aktivistov so pripeli rdeč 

nagelj

Med prvimi v povorki so bili zastavonoše naših partizanskih enot

•vV .•*?

Rudarji v svojih tradicionalnih uniformah so imeli pred glavno tribuno
častno stražo

Na proslavi I. zbora revirskih aktivistov v Hrastniku so sodelovali v 
kulturnem programu tudi združeni pevski zbori

Pripadniki teritorialnih enot v slavnostni povorki

Rudarji so po proslavi zaprosili tovariša Staneta Dolanca, Lidijo Šent
jurc, Alojza Ribiča, Sergeja Kraigherja, Sama Logarja, Marjana 

Orožna in Branka Milinoviča za skupni posnetek
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NAGRADNA KRIŽANKA
Med reševalce s p raviln im i re

šitvam i nagradne križanke bomo 
z žrebom  razdelili 7 nagrad:

1. nagrada: 50 d in
2. nagrada: 30 din
3. —7. nagrada: po 20 din
Izrezek z vpisano rešitv ijo  po

šljite  na naslov:
'Uredništvo STEKLARJA, S tek

la rn a  H rastnik. P ri žreban ju  bo
mo upoštevali vse p rav ilne rešit
ve, ki bodo prispele v  uredništvo 
do to rka 24. septem bra.

NAGRAJENI REŠEVALCI
Za nagradno križanko, ob jav lje

no v  osmi številk i STEKLARJA,' 
smo prejeli 67 rešitev. Žreb je  raz
delil nagrade takole:

1. nagrada (50 din): S topinšek 
M arjana;

2. nagrada (30 d in): Jag er G re
ta ;

3. —7. nagrado (po 20 din) p re j
m ejo: Korošec Jožefa, upokojen
ka, G rčar K arli, Javoršek  Sanda, 
Žagar Lea in  Zupanc Samo, v a je 
nec.

ZAHVALA

Ob nepričakovani in  težki izgubi naše d rage m am e

ZAHVALA

Ob preran i izgubi našega moža, očeta in  sta rega očeta

RUDIJA KAJIČA
se iskreno zahvalju jem o sorodnikom , prijateljem , sosedom in 
znancem , ki so nam  ob težki u ri stali ob stran i te r  nam  izrekli 
sožalje.

Posebna hvala pevcem, godbi Svobode II, govornici SZDL 
P odkraj za poslovilne besede.

Še enk ra t vsem  p rav  lepa hvala.
Žena Pepca, sinova Rudi z družino in  Jožko

TEREZIJE MEGLIČ ZAHVALA

Ob nenadni in boleči izgubi drage mame. s ta re  m am e in
babice

se iskreno  zahvalju jem o vsem  prija teljem , znancem  in  sose
dom, ki so jo sprem ili na n jen i zadnji poti te r  ji darovali 
vence in  cvetje. FRANČIŠKE LISEC

Še posebej pa se zahvalju jem o dr. M artinu  M linariču in
dr. Željku  Radiču za n juno nesebično pomoč v  času n jene 
bolezni, govornikom a tov. Janežiču, p redstavn iku  Socialistične 
zveze in tov. Dremlu, predstavniku  sind ikata S tek larne H rast
nik, za poslovilne besede in denarno  pomoč. Iskrena hvala 
godbi in  pevcem  Svobode II za žalostinke.

se zahvaljujem o vsem  sorodnikom, znancem, prija teljem , god
bi in  pevcem Svobode II.

Z ahvaljujem o se uprav i in  sind ikatu  za vence. Posebna 
zahvala obem a govornikom a za poslovilne besede te r  vsem, 
ki so jo  sprem ili n a  zadnji poti.

Žalujoči: hčerka Ivanka z m ožem  M ilanom Žalujoči: hči Fani in  sin  Ivan z d ružinam a
in  ostalo sorodstvo te r  ostalo sorodstvo
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BRIGADIRJI $ KOZJANSKEGA ZOPET DOHA
Vsi sm o bili že pred  časom več 

a li m anj seznanjeni z lansko oz. 
letošnjo m ladinsko delovno akci
jo Kozjansko. N am en sam e b ri
gade kot takšne je  predvsem  so
lidarnostna pomoč ljudem , ki ži
v ijo  v  težkih razm erah, nenazad
n je  pa tudi v spoznavanju ljudi,

m ladine med seboj, torej krepitvi 
b ra tstva  in  enotnosti m ed narodi.

Letošnje akcije Kozjansko 74 
sta  se udeležila tud i dva naša m la
dinca, V iktor Volf an d iz TOZD 
IV in M arjan  G račner iz TOZD 
V.

A kcija sam a se je odvijala v 
Šentvidu pri P lan in i p ri Sevnici, 
vse izm ene brigad pa so delale 
vodovod v vasi P revanje, te r v 
zgornjih in  spodnjih  Zdolih, ki 
gre vse do Kum rovca. Sm ena, ki 
je  tra ja la  od 20. 7. do 10. 8. 1974, 
v kateri sta  b ila  tud i naša dva 
brigadirja , je  sestavljalo  več b ri
gad, m ed njim i O balna — kraška 
brigada, 10. ljub ljanska SNOUB 
te r  naša brigada bratsk ih  mest. 
Našo brigado so sestavljali m la
dinci in  m ladinke vseh treh  re
virskih  občin te r  njihovih pobra
tenih  mest, to je  Aleksinca, La- 
zarevca in  Raške.

K er sam  še nisem  bil v  delovni 
brigadi in  ker verje tno  iz istega 
razloga to  zanim a tudi precejšen 
del naših delavcev, sem povabil 
naša dva b rigad irja  na razgovor, 
da mi povesta nekaj zanimivega 
in  lepega iz brigadirskega življe
nja.

— Zanim a me, k je  si zvedel za 
m ladinsko delovno akcijo Koz
jansko 74 in  iz kakšnega vzroka 
si se odločil, da sodeluješ v  b ri
gadi?

Marjan: Za to akcijo sem u rad 
no zvedel n a  seji predsedstva

KMD OZD in potem v našem  ak
tivu  m ladih  delavcev, ko smo raz
prav ljali o tem. Odločil pa sem 
se predvsem  zato, ker do sedaj še 
nisem  sodeloval v nobeni brigadi 
te r  m e je  zelo zanim alo življenje 
in  delo v  brigadi, nenazadnje pa 
tudi zato, ker vsi dobro vemo, da

ljud je  na K ozjanskem  živijo v  
težkih razm erah te r so nadvse 
hvaležni za kakršnokoli pomoč.

— K akšni so bili tvoji prvi v ti
si ob spoznavanju ostalih b riga
d irjev  v  brigadi in ko ste prispeli 
v tabor?

Viktor: P red  odhodom na Koz
jansko smo se na brigadni konfe
renci v T rbovljah najp re j med 
seboj spoznali, potem pa izvolili 
štab  brigade; vsak je  prejel četno 
m ajico, em blem organizatorja, to 
je  T erm oelektrarne K olubara La- 
zarevac. Razdelili so nas tud i po 
četah, ki so bile sestavljene m eša
no z m ladinci in m ladinkam i vseh 
šestih mest. V im enu vseh treh  
rev irskih  občinskih konferenc 
ZSM nas je  pozdravila predsedni
ca revirskega sveta in  nam  zaže
lela čimveč delovnih uspehov, 
predvsem  pa da bi u trd ili b ra t
stvo in  enotnost med narodi. Ob 
vsem  tem  pa človeka res obhaja
jo neki posebni p rije tn i občutki, 
ko že takoj na začetku vidiš, ali 
pa lahko vsaj slutiš veliko p rija 
te ljstvo  in  tovarištvo med do te 
daj nepoznanim i ljudm i. Tudi v 
tabo ru  v Šentvidu pri P lan in i pri 
Sevnici so nam  brigad irji iz d ru 
gih brigad, na čelu s kom andan
tom  akcije Zlatkom  Vogričem, 
prip rav ili nadvse prisrčen spre
jem.

— Kakšno pa je bilo vajino  po
ču tje  prvega dne na delovišču?

Marjan: Že prvi dan  sem se na 
delovišču dobro znašel in  je to 
res p rije ten  občutek, ko vidiš, da 
lahko s svojim  delom pomagaš 
drugim , saj smo odšli kopat ka
nal za cestno razsvetljavo po 
Šentvidu.

Viktor: Da, res je  to  nek po
seben, nepoznan, a p rije ten  obču
tek, ko delaš za pravzaprav ne
poznane, a  v bistvu dobro pozna- 
ne in nadvse prisrčne ljudi. Prvi 
dan sem ostal v o rod jarn i ter po
p rav lja l poškodovano orodje.

— Zvedel sem nekaj o delu v 
brigadi. Zanim a pa me tudi, 
kakšno je  brigadirsko življenje v 
prostem  času, to je  po kosilu.

Viktor: Po želji smo se lahko 
ukvarja li s športom, organizirana 
pa so bila tudi športna tekm ova
n ja  med brigadam i. N a vseh teh 
srečanjih  pa je postala naša b ri
gada prvak v vseh tekm ovalnih 
panogah.

Marjan: Poleg tega pa smo i- 
m eli tudi referen ta  za kulturno 
življenje. Vsak drugi dan je  bil 
organiziran taborni ogenj, k je r se 
je  poleg ozirom a po program u 
obvezno oglasila tudi pesem. Zdi 
se mi, da smo v splošnem  bili tu 
di najbolj pojoča brigada, saj smo 
peli povsod, naučili pa smo se tu 
di nekaterih  novih brigadirskih 
pesmi.

— V erjetno ste prejem ali tudi 
kakšne inform acije o trenu tn ih  u- 
spehih vašega dela, to se pravi, 
da ste sigurno izdajali kakšno 
glasilo.

Viktor: V naši izmeni smo pre
jeli dve številki brigadirskega gla
sila »Udarnik«, v katerega so do
pisovali brigadirji iz vseh prisot
n ih  brigad. Na ta  način smo zve
deli res m arsikaj zanimivega, ta 
ko s področja sam ega dela, kot tu 

di, z vseh ostalih področij, ki pa 
so se seveda obvezno nanašala na 
brigadirsko življenje.

— Kot sem zasledil iz našega 
razgovora, sta v brigadi doživela 
m arsikaj prijetnega, včasih pa 
seveda tudi grenkega. P rosil bi 
vaju, da povesta nek dogodek iz 
brigadirskega življenja, ki vam a 
je  najbolj ostal v spominu.

Marjan: Res smo doživeli m ar
sikaj prijetnega, predvsem s s tra 
ni res p risrčnih  in hvaležnih do
mačinov, pa tudi ostalih brigadir
jev. Mogoče bi povedal nek do
godek, ki se nam  je  pripetil v  sa
mi brigadi. V erjetno ne bo slišati 
preveč smešno, ker je  samo vzduš
je  med brigadirji pripomoglo k  
tem u, da sem si ga zelo dobro za
pomnil. Torej pred  zborom briga
de je dežurni vedno zapel državno 
him no Hej Slovani; nekoč pa se 
je  ne vem  iz kakšnega vzroka 
zm otil in  začel sam, seveda na 
isto melodijo, peti Hej brigade.

Viktor: Tudi meni je  v spomi
nu ostalo precej takšnih  ali d ru
gačnih dogodkov, vendar pa bom 
povedal tega, ko smo pričakovali 
obisk na delovišču. Torej, najav
ljen  je  bil obisk iz Lazarevca. O- 
biskati bi nas m orali predstavniki 
družbenopolitičnih organizacij in 
folklorne skupine. Obljubili so, da 
nas bodo obiskali na delovišču in 
nam  pomagali pri delu. Takoj po 
m alici smo jih  čakali in  čakali, 
m inile so že štiri ure, n jih  pa od 
nikoder. Prispeli so šele malo 
pred kosilom, ko smo se že vrnili 
v  tabor, čeprav so bili najavljeni 
že po malici, to je  ob 10. uri.

— In če se povrnem o malo na
zaj ozirom a h koncu vaše izmene. 
Zanim a me, kakšni so bili delov
ni uspehi vaše brigade.

(Dalje na 2. strani)

VOLF AND VIKTOR na delu v brigadi na Kozjanskem

Naša dva udeleženca v brigadi na Kozjanskem



SHOD BRIGADE »STEK L A RJI YU«
Po dolgotra jn ih  in  tem eljitih  

prip ravah  za organizacijo zvezne 
m ladinske brigade »S teklarji YU« 
je  končno napočil čas, ko so se po 
dogovoru, sprejetem  na enem  zad
n jih  sestankov akcijskega odbo
ra, v nedeljo. 4. 8. 1974 zbrali vsi 
sodelujoči b rigad irji na tej akciji 
in  člani akcijskega odbora v Pa- 
račinu.

O poteku vseh prip rav  na to ak 
cijo smo vas sproti obveščali, rav 
no tako  tudi o vseh sprejetih  
sklepih in dogovorih. Na osnovi 
sklepa, sprejetega na sestanku 
predsedstva KMD OZD Steklarne, 
na tej akciji sodelujeta tudi dva 
naša mladinca.

K er je skoraj istočasno tekla 
tudi republiška akcija Kozjansko 
74, smo se tudi dogovorili, da iz 
vsake TOZD, k je r so za to  mož
nosti, sodeluje po en m ladinec oz. 
m ladinka. Po analiz iran ju  tega 
p lana in  možnosti smo se odločili, 
da gresta na vsako akcijo po dva 
mladinca, in  sicer na Kozjansko 
iz TOZD IV in TOZD V, na zvez
no akcijo S teklarji YU pa iz 
TOZD I in  TOZD II. Glede na
dom estila OD vsem brigadirjem  
pa smo posam eznim  TOZD — n ji

hovim delavskim  svetom  — posre
dovali prošnjo za izredni plačani 
dopust, k ar so vsi DS tudi spre
jeli. Kot sem že na začetku ome
nil, je bil zbor brigade S teklarji 
YU v Paračinu, tega zbora pa sem 
se udeležil kot član akcijskega 
odbora te r  istočasno kot sprem lje
valec naših dveh brigadirjev. To 
s ta  bila P rah  Ivan iz TOZD I in 
Simič Doko iz TOZD II.

Po dolgi, predvsem  pa naporni 
in  neprijetn i vožnji v neznosni 
vročini,-nemogoči gneči te r  never
jetno slabih zvezah javnega pro
m eta; smo končno z enourno za
mudo glede n a  dogovorjen čas 
prispeli v P arač in  te r  pod istim i 
razm eram i do njihove Steklarne, 
k je r je bil zbor. Tu so bili že 
zbrani vsi b rigad irji iz sodelujo
čih steklarn, člani akcijskega od
bora ter nekateri predstavniki o- 
stalih  družbenopolitičnih organi
zacij.

Vsi p redstavnik i podjetij pa 
smo po dogovoru prinesli s seboj 
tudi nekaj propagandnega m ate
ria la  ozirom a izdelkov, k a r  vse 
je  bilo nam enjeno poleg reklam e 
(tudi ekonom ičnem u nam enu, to 
je  uporabi na sam em  delovišču o- 
zirom a v taboru.

Po kratkem  spoznavanju b riga
d irjev  m ed seboj je akcijsk i od
bor . im el še k ra tek  sestanek, na 
katerem  nas je  predsednik tov. 
Živkovič iz P arač ina seznanil z 
nekaterim i novostmi glede d e la  in

Delovišče brigade je  na Zabu- 
ki, to je  na progi Beograd — Bar. 
Zaključek delovne akcije brigade 
»Steklarji YU« bo predvidom a 2.
9. 1974, zadnja brigadna konfe
renca, na kateri se bodo tudi a-

S sestanka akcijskega odbora za delovno brigado Staklar »YU«
v Pančevu

B R I G A D I R J I  S KOZJ AN S KE GA  
ZOPET DOMA

(N adaljevanje s 1. strani)
Marjan: Od vseh brigad, ki so 

bile v tej izmeni, je  bila naša n a j
boljša, skupen rezu lta t pa bo 
znan--do 31. avgusta. Po tr ije  n a j
boljši b rigad irji iz vsake brigade 
so bili pohvaljeni pred  zborom 
vseh brigad, posebno pa so bili 
še pohvaljeni najboljši b rigad irji 
iz vsake brigade pred brigadnim  
zborom. N ajboljše b rigad irje  pa 
smo izbrali res na najbolj demo
kratičen  način, saj je im el vsak 
brigadir pravico povedati svoj 
predlog.

— In  s kakšnim i občutki ste za
puščali tabor, delovišče te r  se po
slavljali z ostalim i brigadirji, s 
katerim i ste živeli in  delili dobro 
in zlo polnih 20 dni, kot tudi od 
dom ačinov?

Viktor: Res, skoraj težko smo 
se ločili od samega k ra ja  in  tudi 
ljudi, s katerim i smo se že do
bro spoprijateljili. Isto je  bilo tu 
di slovo od brigad irjev  samih, 
mogoče je  bilo to še nekoliko bolj 
žalostno, saj p razaprav  tud i tu  
spoznaš pravega tovariša in p ri
jatelja. O bljubili pa smo si, da se 
naslednje leto sigurno zopet do
bimo v brigadi, še prej pa seveda 
na zaključni slovesnosti m lad in
ske delovne akcije K ozjansko 74, 
k jer bodo objavili tudi vse rezul
ta te  te  akcije.

— M arsikaj sta m i že povedala, 
vse pa je  bilo samo lepo in do
bro. V endar m e kljub  tem u za
nima. če im ata le mogoče kakšno 
pripombo glede na organizacijo 
sam e brigade ozirom a akcije.

Marjan: Kom pleksno je  bila 
brigada dobro organizirana, m i
slim  pa, da bi se v bodoče, če bo
do še organizirane brigade na 
Kozjanskem, k a r seveda ne dvo
mim, torej potrebno bi bilo nekaj 
ukreniti glede vode. Le-te je  nam 
reč vedno prim anjkovalo. Če smo 
se hoteli dobro okopati, smo mo
rali iti celo na P lanino. Mogoče 
pa bi bilo v prihodnje lahko malo 
boljša tud i hrana.

Viktor: Tudi jaz mislim , da je  
bila akcija kot takšna v celoti do
bro organizirana, pripom b bi imel 
samo glede prevoza na delovišče, 
saj smo m orali večkrat čakati tu 
di po več ur, da je  prispel avto
bus in nas odpeljal v tabor, ker 
je bil vsak dan  tudi večkrat po
kvarjen.

Se in še bi lahko pisal o tem, 
k a r  sta mi po vrn itv i iz brigade 
povedala V iktor in  M arjan. Ni in 
ni hotelo biti konec dogodkov, do
življajev, anekdot, pripetij. Mo
goče bi za konec napisal še to, da 
jim a, kot sta  povedala, nikoli ni 
bilo dolgčas in  tudi dom otožja n i
sta  čutila, saj so poleg vsega sko
ra j vsak dan  dobili kakšen obisk.

Tako so jih  m ed drugim  obiska
li predstavniki ita lijanske m an j
šine, s katerim i so pom erili tudi 
športno srečo, potem  folklorna 
skupina iz Lazarevca, p redstavni
ki občine Koper, kot pokrovitelj 
obalno-kraške brigade, s katerim i 
je  prispela tudi folklorna skupina 
itd.

Zelo pohvalno sta se izrazila 
tud i o kom andantu  celotne akcije 
Z latku Vogriču, saj je  m arsikate
rem u b rigad irju  olajšal po svoje 
tud i težke b rigad irske dni, p ri
pom nila pa sta, da organizatorji 
naše brigade B ratska m esta niso 
im eli najbolj srečne roke pri iz
b iri kom andan ta te  brigade.

K ljub vsem u pa sta  na k ra ju  
našega k ra tkega  razgovora še en
k ra t trdno  obljubila, d a  gresta 
prihodnje leto zopet v brigado, 
saj m lad človek šele tam  spozna 
pravi sm isel b ra ts tv a  in  p r ija te lj
stva m ed narodi. N aprosila pa sta 
me, naj se v n junem  im enu na 
tem  m estu zahvalim  vsem  sode
lavcem v .obeh  TOZD. ki so s svo
jo. solidarnostjo  omogočili, da sta 
tud i onadva prispevala neposred
no svoj delež za boljše in udob
nejše živ ljen je Kozjancev.

B rigadirski HO — RUK!
Z. V.

poteka sam e brigade. Med d ru 
gim je  precej bistvenega pom ena 
to, da je  z ozirom na željen in 
čim boljši uspeh same brigade in 
pridobitve čim večjih republiških 
pa tudi zveznih priznanj po treb
no na sam em  delovišču izvršiti 
več obiskov, pač iz vsake sodelu
joče tovarne. Delegacije pa po
leg članov akcijskega odbora se
stav lja jo  predstavniki družbeno
političnih organizacij in  sam o
upravnih  organov podjetja. N a
m en teh obiskov, pa je  predvsem , 
da bi vsaka delegacija im ela po 
eno ali več predavanj iz različnih 
tem , kar vse bi se točkovalo po 
posebnih pravilih.

Dolžnost mi je, da se končno o- 
glasim  s člankom  in analiz iram  
pohodno dejavnost, ki je  sestav
ni del p rogram a OK ZM H rast
nika.

Mislim, da je program  pohod
n ih  dejavnosti zelo pester, saj smo 
letos m ladinci iz h rastn iške obči-

nalizirali delovni in ostali u- 
spehi, pa bo v S tek larn i v 
Skopju, katere  m ladinska organi
zacija je  tudi letošnje leto orga
nizator brigade.

Obvezno pa m orajo biti na njej 
prisotni vsi člani akcijskega od
bora, ker se m oram o dogovoriti za 
naslednjega organizatorja brigade 
te r m esto ozirom a k raj delovišča.

Po kratkem  pozdrav ljan ju  so se 
b rigad irji z avtobusom  odpeljali 
najp re j na Sandak, potem  pa na 
delovišče, ostali člani pa smo od
šli domov.

V. Z.

ne precej tesno sodelovali z od
borom za SLO te r  z organizacijo 
ZB.

Z SLO smo sodelovali na orien
tacijskem  pohodu, ki ga je  orga
niz irala  ZRVS. Pohod je  potekal 
od strelišča na Dolu, k je r smo se 

(Dalje na 3. strani)

Mladinska pohodna enota KAMNIŠKO-ZASAVSKEGA ODREDA na 
proslavi I. BATALJONA III. VDV brigade v Gorah

Mladinska pohodna enota KZO



Mladinska delovna brigada v Hrastniku
Lahko bi rekli, d a  im am o sko

raj po daljšem  obdobju tudi pri 
nas zopet m ladinsko delovno b ri
gado.

Že precej časa sm o vsi H rast
ničani opazovali skoraj popolno
m a zapuščeno in  h itro  propada
joče nogometno igrišče na R udni
ku. K er je  bilo dogovorjeno, da 
bo 1. zbor revirskih  aktiv istov  1. 
septem bra v  H rastniku, smo na 
predsedstvu OK ZMS H rastn ik  
spreje li sklep, da organiziram o 
m ladinsko delovno brigado KZO, 
ki naj bi ob finančni podpori šta 
b a  za pripravo 1. zbora revirskih 
aktiv istov  uredila oba stadiona in 
pom agala pri p rip ravah  na to 
proslavo.

Rečeno storjeno, in tako so se 
b rigad irji prvič zbrali 18. 8. 1974 
n a  brigadni konferenci in p rip ra
vili tabor. P roti p ričakovanju  pa 
se je  prvega zbora brigade ude
ležilo le m ajhno število m lad in
cev in  m ladih srednješolcev in 
članov aktivov m ladih  v k ra jev 
n ih  skupnostih.

Na osnovi tega sm o takoj po
novno stopili v akcijo in  ob po
moči odgovornih v  podjetjih  za 
delo in nadzor nad vajenci zbrali 
p lan irano  število b rigad irjev  še 
isti teden.

Odločil sem  se, da v  sredo, 28.
8. 1974, obiščem brigado v  njiho
vem  taboru  v dom u PVV te r  m a
lo pokram ljam  z brigadirji.

Sprejel m e je  kom andant briga
de Ljubo Zalezina, študent 4. le t
n ika srednje tehn ične šole. Vsi 
ostali b rigad irji pa so se k ra tko
časili ob ig ran ju  nam iznega ten i
sa, šaha, poslušanju plošč ali pa 
na drugačen način te r  čakali na 
večerjo.

K m alu se je okoli naju  zbrala 
gruča brigadirjev  in  skoraj m i ni 
bilo treb a  postavljati vprašanj, 
ker so že satni hiteli pripovedo
vati, kako je  v  n jihovi brigadi. 
K om andant brigade m i je  pove
dal, da brigada trenu tno  šte je 25 
brigadirjev, od tega pa je  pet b ri
gadirk, vsi pa se m ed seboj od-

(N adaljevanje z 2. strani) 
m ladinske ekipe pom erile v  stre
lja n ju  z vojaško puško, nato  pa 
v  presledku po š tirje  odpravili 
proti Goram, k je r je  bil zbor. Več 
sodelovanja smo im eli z borčev
sko organizacijo, saj smo im eli 
pohod v  sm islu izleta na O sanka- 
rico, na k raj, k je r  je  padel le
gendarni pohorski bataljon. Po
vab ljen i gostje ZB so nam  ori
sali, k je  so stale barake te r  zem
ljanke  pohorskega bataljona.

Tovariš Dušak nam  je v k ra t
kem  orisal zgodovino bataljona, 
nato  smo po položitvi venca in 
končani kom em oraciji počastili 
pad le z enom inutnim  molkom.

Popoldne nam  je  m inilo na pik
niku, ki smo ga im eli ob Črnem  
jezeru. Udeležili smo se tud i pro
slave. ob 50. obletnici zloma or- 
ju n e  v  Trbovljah. O rganizirali 
sm o dvodnevni pohod v G ore ob 
občinskem  prazniku, k je r smo se 
udeležili skupaj z m ladinci iz T r
bovelj proslave, ko je naša ob
čina prevzela dom icil nad I. ba
taljonom  III. VDV odreda. M la
dim  je  ta proslava ostala globoko 
v  spominu, ko so gledali sprejem  
prapora z grenko kapljo, ko je  za-

lično razum ejo. Vsako ju tro  vsta
nejo ob 4.30, se um ijejo, pospra
vijo postelje, razgibljejo pod vod
stvom  športnega referenta, po za j
trk u  ob 6. u ri pa pričnejo z delom 
na delovišču in delajo do 13. ure. 
Do sedaj so opravili že približno 
900 ur, do popolne ureditve stadio
na pa m orajo opraviti še približno 
600 ur, kQt je  bilo planirano. Ven
d ar pa jih  pri njihovem  delu p re
cej ovira sedanje slabo vrem e, saj 
je dež skoraj na dnevnem  redu. 
Popolnom a so že uredili m ali s ta 
dion, tribuno, stezo. V splošnem  
delo dobro napreduje, odvisno je  
le. kakšno bo vreme, je  rekel L ju 
bo. Omenil je  še, da so sicer v za
četku im eli rahle težave zaradi 
slabega orodja, vendar pa se je  to 
km alu uredilo.

P ri delu so se do sedaj izkaza
li: R otar Dušan, K epa Ivan, Ba
bič Ines, U rbajs Rija, vendar pa 
tudi drugi ne zaostajajo za njim i.

Zanim alo me je, kako im ajo or
ganizirano brigadirsko življenje 
po delu. Povedali so mi, da je štab 
brigade n a  svoji seji sicer p rip ra
v il p lan  popoldanskega življenja, 
vendar pa se iz objektivnih raz
logov ne realizira popolnoma. 
Lahko se ukvarja jo  s športom, i- 
grajo šah ali podobno, v večernih 
u rah  pa včasih tudi zapojejo in  
zaplešejo ob zvokih lastnega an 
sam bla, ki so ga v brigadi sesta
vili. P re jšn ji teden, v  obdobju p ri
prav  na popravne izpite v šolah, 
pa so organizirali celo pomoč 
srednješolcev tistim , ki so im eli 
popravnega. Razveseljivo je, da so 
vsi tis ti popravne izpite tudi v 
redu opravili, k ljub  tem u da so 
bili v brigadi. Tu je  zopet jasno 
vidno dejstvo, da se ob kolegialni 
pomoč in odličnem razum eva
n ju  m ed seboj lahko doseže m ar
sikaj.

Da je  življenje v brigadi res 
p rije tno  in  neponovljivo, pa lah 
ko vidim o iz tega, da so nekateri 
b rigad irji vzeli svoj dopust v pod
je tjih  in  odšli delat v brigado, in  
ta  p rim er ni osamljen, so rekli.

stavonoša pozabil s prapor jem  po
zdraviti dva m ladinska praporja. 
N azadnje smo se še udeležili od
k r itja  spom inske plošče v  Zgor
nji Slivni nad Vačami, za k a r se 
im am o zahvaliti ZB, da so nas 
povabili na proslavo.

Za konec p a  m oram  pogledati 
resnici v oči in zapisati k ritiko  
m ladincem  našega največjega ko
lek tiva v H rastniku, predvsem  pa 
predsednikom  aktivov. Glede na 
pogoje, ki jih  uživa m ladina v 
stek larn i, im a m anj razum evanja 
za tako obliko dejavnosti. N eka
te ri predsedniki so celo dvomili, 
da bo kakšen pohod sploh uspel. 
Vso pohvalo dajem  tistim  petim  
m ladincem , ki so se udeleževali 
in  zastopali steklarno in obisko
vali tis te  k ra je  iz NOB, k je r  so 
se odigrale resnične krvave d ra 
me, da smo lahko danes brez 
strahu, da lahko govorimo m ate
rin  jezik in uživam o sadeže, ki so 
jih  padli junaki za nas posadili. 
Upam, d a  bo v bodoče v našem  
kolektivu  pri m ladih le več razu 
m evan ja  za tako in  podobno de
javnost.

Janez Žižek

M arsikaj zanim ivega sem že 
zvedel iz razgovora z b rigad irji in  
veliko tega bi se tudi dalo zapi
sati, vendar pa je  dejstvo, da niti 
kopica napisanih besed ne prine
se tistega prijetnega občutka, ki 
te zajam e ob doživetem življenju 
v  brigadi.

P reden pa sem se poslovil, sem 
stopil še v  njihovo skrom no kuhi
njo, k je r delijo večerjo, ki jo p ri
nesejo iz rudniške menze, na za j
trk  in  kosilo pa gredo v menzo.

V kuhinji sem našel enega iz
m ed najboljših  brigad irjev  R otar 
Dušana, ki je še z nekaterim i fan 
ti pom agal dekletom  p rip rav iti ve
čerjo. Zmotil sem ga pri delu  ter 
ga zaprosil za k ra tek  razgovor. 
Zvedel sem, d a  je  študent 3. le t
n ika srednje gradbene šole v Ce
lju, dom a pa je  iz P raprotna. De
ja l je : »Do sedaj še nisem  bil v 
nobeni brigadi in šele tu  sem spo
znal, kaj je  to brigadirsko življe
nje. Všeč mi je  zelo, zato sem  p re
pričan, da bom naslednje leto po
novno šel v brigado. Vsak dan je

V nedeljo, 18. 8. 1974 je  bila 
sklicana seja občinske konference 
ZMS H rastnik, na kateri naj bi 
poleg drugega zaključili tud i jav 
ne razprave po aktiv ih  m ladih de
lavcev o kongresnih dokum entih 
ZSMS in  ZSMJ.

V endar pa se je na žalost seje 
konference udeležilo zelo m ajhno 
število članov, k a r  po vsej ver
jetnosti lahko pripišem o tudi času 
le tn ih  dopustov. Toda k ljub  tem u 
smo nadaljevali z nam enskim  po
tekom  seje.

Predsednik  OK ZMS H rastn ik  
tov. Ivo Trbovc je  v  svojem  uvod
nem  poročilu v k ratkem  zajel do
sedanjo aktivnost h rastn iške m la
d ine ozirom a naloge in  akcije, ki 
so trenutno  v  teku. Razvidno je, 
da je  m ladina kot takšna kljub  
vsem u le nekaj naredila, izvršila 
svoj p lan  dela skoraj v vseh n je
govih točkah.

Precejšen poudarek, s  tem  pa 
tud i del program a je  nam enjen 
predvsem  plodnim  in  sm iselnim  
javnim  razpravam  o vseh kon
gresnih dokum entih v tem  pred
kongresnem  obdobju. Celotnemu 
poteku in tudi uspehom  javnih 
razprav  pa je nam enjen drugi čla
nek v tem  glasilu.

Zato bi se tu  opredelil pred
vsem  na ostale točke dnevnega re
da s seje OK ZMS H rastnik.

Kot je  že vsem  znano, bo 9. 
kongres ZSMS v  oktobru  v M ur
ski Soboti. Po razrezu, ki ga je

drugačen kot drugi, n ik je r n i no
bene m onotonije. Na delovišču 
nas je  obiskal že celoten politični 
ak tiv  občine H rastnik, kot tudi 
predstavniki celjske kasarne He
ro ja  Rajka, s katerim i sm o se za
pletli v prijeten  razgovor.«

Potem  sem za nekaj besed za
prosil tudi »glavno kuharico« P ri
m an Zvonko: »Sedaj šele vidim, 
kakšno je  življenje v brigadi, prej 
si tega sploh nisem  predstavljala 
in  tudi verje la  nobenemu, ki je 
o tem  pravil. Vsi se m ed seboj od
lično razumemo. Na delovišču de
kle ta  sploh ne potrebujem o nobe
ne fantovske pomoči, in  jih  same 
poskušamo dohitevati pri delu. 
Spimo pa dek leta  v svoji spalnici 
in  res je  tu  zelo prijetno, zato se 
bom verjetno še kdaj v rn ila  v b ri
gado.«

K ar m alo težko sem  se poslovil 
od nadvse prije tne družbe briga
dirjev, ki so km alu  začeli pripo
vedovati brigadirski hum or in 
razne anekdote.

Viza

nared ila  RK ZMS, je  potrebno iz 
naše občinske organizacije ZMS 
poslati tr i delegate, ki nas bodo 
na kongresu zastopali. Na eni 
zadnjih  sej predsedstva OK ZMS 
H rastn ik  je bila razprava o p ri
jav ljen ih  m ožnih kandidatih  za 
delegate, kot so jih predlagali ak
tiv i v delovnih organizacijah, kot 
tudi aktivi v k ra jevn ih  skupno
stih, te r  sestav ila  predlog, ki je 
bil posredovan na seji konferen
ce. Po m nenju  nekaterih  prisotnih 
članov konference te r  po burni 
razpravi, je  b il predlog na osnovi 
jasn ih  dejstev sprem enjen tako, 
da nas bodo n a  kongresu ZSMS 
zastopali Igor Pogačnik, Anton 
Povše in  Vili Zaletel.

K onferenca je tudi spreje la in 
po trd ila družbeni dogovor o na
dom estilih osebnih dohodkov vo
ljen ih  in  im enovanih funkcionar
jev, katerega so ostale družbeno
politične organizacije in  skupno
sti že potrdile. S tem  družbenim  
dogovorom so se dvignile nekate
re  postavke profesionalnih funk
cionarjev ko t tud i nekatera  iz
plačila, ki so se drugod že dolgo 
izplačevala po novih za to  odm er
jen ih  tarifah.

N azadnje pa je  bil še sp reje t 
sklep, da se vsem  aktivom, kate
r i lani niso prisostvovali seji 
konference k ljub  vabilom, posije 
še dopis, naj m ed svojimi člani 
poiščejo vzroke za neudeležbo na 
tej dokaj pom em bni seji.

Vili Zaletel

OBVESTILO!

Obveščamo vse kandidate, ki So se p rijav ili za večerno 
ekonomsko šolo v H rastniku, naj takoj prinesejo vse potrebne 
dokum ente za vpis v  to šolo na delavsko univerzo. V kolikor 
ne bo vsaj dvajset kandidatov, ki bi resno obiskovali to šolo, 
bo le -ta  v letošnjem  letu odpadla.

Zato pohitite s prijavam i in dostavitvijo vseh dokum en
tov.

Mladinska pohodna enota KZO

S seje občinske kon ference
ZMS Hrastnik



H u m o r

Scosto vani urednik!

Lepe. pozdrave pošiljam  vam  in 
vsem  članom  kolektiva iz Beogra
da, k je r sem na odsluženju voja,- 
škega roka. Obenem pa vas pro
sim  in si želim, če bi m i pošiljali 
»■Steklarja«, ker me zanim a vse 
k a r  se dogaja v kolektivu,, p red
vsem pa z mladino.

V ojak Boris K rošlin 
V. P. 1703/3 
11002 Beograd

Dragi Boris

H vala ti za razglednico in  po
zdrave. katere  pošiljaš iz našega 
glavnega mesta. S tek larja  pa ti 
bcm  z veseljem  pošiljal.

Lepo te pozdravlja in  oglasi se 
še kaj — urednik.

Spoštovani urednik!

Mislim, da je  čas, da se vam  
ponovno oglasim  in  vas p rav  lepo 
pozdravljam . Z ahvalju jem  se v am  
za redno pošiljanje »-Steklarja«. 
Pozdravljam  vse člane kolektiva, 
pcsebno pa še delavnico Čepin 
Franca.

V ojak Šubi S tanislav 
V. P. 5322/4 
11002 Beograd

Dragi Stanislav

P rejm i lepe pozdrave od u red 
n ika  in upam , da bodo tvoji so
delavci v brigadi F ranca Čepina 
p rebrali tvoj pozdrav in se ti zanj 
tud i sami zahvalili.

Te pozdravlja urednik  

Dragi urednik!

- Pozdravljam  vse člane kolekti
va, posebno še brigado Rancinger- 
ja. sodelavce Ja n ita  Brunčka, Vi
lija  B urgerja in F rancija  Žibreta.

V ojak F ranc Kaše 
V. P. 2581/6 
52002 P ula

Dragi Franci

Lepo se ti zahvalju jem  za pismo 
in pozdrave. S tek la rja  ti bomo 
redno pošiljali. Željo, da ti obja
vim o tvojo pesem  v glasilo m la
dih, ti bom z veseljem  izpolnil. 

P rejm i lepe pozdrave od
urednika

LJUBEZEN
Ljubezen m oja, zakaj, tako storila

si,
da m ene zapustila  si.
Jaz sanjam , m islim  in

prem išljujem ,
da fan ta  d o b ila  si, 
a  méne zapustila  si.

Ljubezen, prid i k  meni spet nazaj, 
pri meni lepo bo kot nekdaj, 
ker lepa, m lada in sočna si, 
kot hruška, ki n a  veji dozori. 
V ljudno prosila si me, 
da pozabim te, 
a ti, ker tak šna  si, 
še bolj všeč si mi.

A jaz čakam  te,
ker mislim, da se vdala boš,
prišla k  m eni upam , boš.
Glej čakam  jaz, korajžo lovim, 
da tebe nazaj zopet pridobim.
A ti, ko tole pesem  b ra la  boš, 
z m islijo upam , da pri meni boš.

H vala ti za vse, k ar m eni dala si, 
da ljub im  te, to veš, 
da nor sem nate, pa ne veš.

K. F.

-  Ob  K e > z /  tffO

PRED SVETIM PETROM

— Kaj ste  storili, gospa?
— V avtom obilu sem m ed vož

n jo  možu zakrila oči in  rek la : 
Ugani kdo je?

NA POSTAJI

Neko mlado, lepo dekle nese po 
peronu dva precej težka kovčka. 
Dohiti jo postaven m ladenič in  re
če:

— Oprostite, gospodična. Ali zelo 
težko nesete?

— Oh, da, seveda.
— Gospodična, če res nesete tež

ko, pa postavite dol, te r  se malo 
počijte.

V GOSTILNI

— Gospodična natakarica, ali 
im ate s ta re  žem lje?

— Hm, da, s ta re  so.
— Ja, zakaj jih  pa niste že prej 

prodali ?

VAM r i A r iA Z T > O A .A fO  /

/T V S  r i e v o r e e m / r i  s n e o r io < /r i) r ir io v

PRI ŠOLSKI NALOGI

V šestem  razredu  so pisali šol
sko nalogo, prosti spis z naslovom 
Strah.

Janezek je  napisal: »Strah me 
je, ko m oram  zvečer po mleko. 
Tudi ko m oram  zvečer v  hlev, 
m e je  strah . S trah  je  podedovana 
stvar. Tudi m ojega očeta je  strah. 
K adar m am e ni doma, gre spat k 
sosedi.«

Dopis
p U c  ir

ujte v
n la f f jh "„ l l l c n  Biiiduni

Odločil sem se, da vam  nap i
šem  kratko  pismo in vas v n jem  
prav  lepo pozdravljam . Obenem 
vas prosim, če bi mi lahko poši
lja li glasilo »Steklar«, k e r m e ze
lo zanima, kaj se  v kolektivu  do
gaja.

Za nagradni kviz znan ja  iz 
prejšn je številke smo do določe
nega roka prejeli 27 rešitev.

P rav iln i odgovori se glase:

1. b) Jam es Naism ith
2. a) 1. SFRJ, 2. ZDA, 3. ZSSR
3. a) 70:63
4. c) 1954 v  Švici
5. b) Rim

Srečni izžrebanci so bili:
. 1. nagrada (30 din) : M ilan C rn
kovič ;

2. nagrada (20 din): Rezi Vo
grinc;

3. nagrada (10 din): O plotnik 
Ervin.

Vsem nagrajencem  čestitam o!

NAGRADNI KVIZ ZNANJA GLAS
MLADIH

L Zveza m ladine Jugoslavije je  vzniknila 
iz revolucionarnega m ladinskega gibanja, ki 
se je  pod idejno-političnim  vodstvom  K P J  raz-- 
vila kot sestavni del boja delavskega razreda. 
Kdaj je  b ila  Zveza kom unistične m lad ine Ju 
goslavije (SKOJ) ustanovljena?

a) 10. oktobra 1919
b) 15. decem bra 1919
c) 25. m aja  1920

2. Snovi, ki reag ira jo  le z  določeno snovjo, 
tako da sprem ene barvo, se im enujejo?

a) ind ika to r
b) degostator
c) in te rg ra to r

3. N ihan je m orske gladine zaradi Lunine 
privlačnosti im enujem o?

a) p lim a

b) bibavica
c) oseka

4. A zija im a eno največjih  pogorij sveta. 
P ovejte  im e pogorja, v  katerem  je  tudi n a j
večja gora sveta Mt. Everest, 8882 metrov.

a) H im alaja
b) P am ir
c) K ilim andžaro

5. Če hočemo spoznati kako snov, m oram o 
. poznati njeno sestavo. Znanost, ki proučuje 
snovi in  njihove sprem em be, im enujem o?

a) kem ija
b) biologija
c) fizika

P rav ilne  odgovore na nagradni kviz. pošlji
te najkasneje  do petka 20. sep tem bra 1974. 
P rva  nagrada znaša 30 din, d ruga 20 in  tre tja  
10 din.


